

ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၁ရက်နေ့မှ ၁၅ရက်နေ့အတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်အား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်းတင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေး သတင်း စုစည်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများ၏ အမြင် နှင့် အဘော်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာဖော်ပြချက်များကို စုစည်းပေးထားခြင်းသာ ဖြစ်ပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်းနှင့် လအလိုက်သုံးသပ်ချက် အနှစ်ချုပ် မှတ်တမ်းများအား အကြံပြုချက်များ ပေးပါရန်နှင့် အကြံပြုချက်များ ပေးပို့လိုပါက [bcmg.burma.org@gmail.com](mailto:bcmg.burma.org@gmail.com) နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင် ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

စဉ်	ရက်စွဲ	အကြောင်းအရာ	ရည်ညွှန်း
၁၆	၁၆.၆.၂၀၁၇	<p>ကချင်ပြည်နယ် တနိုင်းမြို့နယ် ကောင်ရာကျေးရွာအနီးတွင် တပ်မတော်နှင့် KIA တို့ ဇွန်လ ၁၆ ရက်နေ့မှာ တိုက်ပွဲ ပြန်လည် ဖြစ်ပွားနေသည်ဟု ဒေသခံ မွေဆရာတစ်ဦးမှ ပြောကြားသည်။ တနိုင်းမြို့မှ ၁၀ မိုင်ခန့်အကွာကောင်ရာကျေးရွာအနီး KIA ၏ တပ်မဟာ ၂ လက်အောက်ခံ တပ်ရင်း ၁၄ တပ်ဖွဲ့နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြန်လည် တည်ငြိမ်သွားသည်ဟု ကောင်ရာကျေးရွာမှ ဆရာဖန်းအောင်မှ ပြောသည်။ “ကျွန်တော်တို့ နောင်လုံကောင်ရာ ရွာထိပ်မှာပဲ၊ ဒီမနက် ၈ နာရီ ၁၅ ကနေ စဖြစ်တာ တစ်နာရီလောက်ကြာ တိုက်ပွဲဖြစ်ပြီးနောက် ငြိမ်သွားပြီ။ ဒီကျွန်တော်တို့ရွာက ဒေသခံ လုံခြုံရေးယူနေတဲ့ တပ်ဖွဲ့တွေနဲ့ ဖြစ်တာ။ ခုထိတော့ တိုက်ပွဲတော့ မဖြစ်ဘူး။ ရွာထဲမှာက တပ်မတော်ဘက်က တပ်အင်အား တိုးမြှင့်မှုတွေတော့ ရှိနေတယ်”ဟု ကောင်းခါးကျေးရွာမှ မွေဆရာ ဦးဖန်းအောင်က ပြောသည်။ ထို့အပြင် တနိုင်းမြို့ ရွှေနှင့်ပယင်းမော်ဆီသွားတဲ့လမ်း ၉ မိုင်တံတားအနီးတွက် မနက်ပိုင်းက တပ်မတော်နှင့် ကေအိုင်အေတို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး မနက် ၈ နာရီမှစပြီး လက်နက်ကြီးသံတွေ အတော်များများကြားရကာ လမ်းတွေ ပိတ်ထား သဖြင့် သွားမရဟု အမည်မဖော်လိုတဲ့ တနိုင်းဒေသခံတစ်ဦးမှ ပြောဆိုသည်။ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားနေသည့် ၉ မိုင်တံတားဟာ တနိုင်းမြို့နှင့် ၉ မိုင်အကွာလောက်မှာရှိပြီး လီဒို လမ်းမ ကြီးပေါ်မှ ရွှေနှင့်ပယင်းမော်ဆီဘက်သွားသည့် လမ်းခွဲဖြစ်ကာ ဒေသအခေါ်အရ မောင်ခိုလမ်း ဖြစ်သည်။ <a href="#">(Mizzama Link)</a> <a href="#">(RFA Link)</a></p> <p>ကချင်ပြည်နယ် မန်စီမြို့နယ်အတွင်း ကချင် စစ်ဘေးရှောင် အမျိုးသား ဥဦး အသတ်ခံရသည့် အမှုမှ တပ်မတော်သား တချို့ကို လူသတ်မှု ပုဒ်မ ၃၀၂ ဖြင့် တိုင်ကြား ထားပြီး စစ်ဆေးခွင့်ပြုရန် ရဲစခန်းမှ တပ်မတော်ထံ ခွင့်တောင်း ထားသည်။ မန်စီမြို့နယ် စခန်းမှူး ရဲမှူး မျိုးသန့်မှ “လောလောဆယ်တော့ သူတို့ (တပ်မတော်) ရုံးတွေကို စစ်ဆေးခွင့် ရရှိ ကျနေ တို့ ခွင့်တောင်းထားပါတယ်။ သူတို့ဆီကနေ စစ်ဆေးခွင့်ပြုဖို့ ဒီက ခွင့်တောင်းထားတယ်လို့ ကျနော် သိပါတယ်။ ဌာန ချင်း ချိတ်ဆက် ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ အဲဒီလိုပဲ ပြောလို့ ရပါမယ်”ဟု ပြောသည်။ မန်စီမြို့နယ် စခန်းမှူး အဖြစ် တာဝန်ယူထားသည့် ရဲမှူး အောင်မြတ်ကျော်ဝင်းမှ အမှုအခင်းနှင့် ပတ်သက် ၍ ၁၈ရ ၃၁၉ အတွင်း တပ်မတော်သားများကို စစ်ဆေးနေပြီး တပ်မတော်ဘက်မှ တရားခံများကို လွှဲပြောင်းမှ သာ ဆက်လက် လုပ်ဆောင်ရမည်ဟု ဇွန်လ ၅ ရက်တွင် ပြောဆို ထားသည်။ <a href="#">(Irrawaddy Link)</a></p> <p>တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ဒေသများ မှာ တည်ဆောက်ထားသည့် တာဝါတိုင်များအတွက် အခွန်ငွေ ပေးဆောင်ရန် စာပို့တောင်းခံ သည်ဟု ဆက်သွယ်ရေးတာဝါ ကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် Irrawaddy Green Towers (IGT) မှ အကြီး တန်းအရာရှိတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း များ၏ အမည်များကို IGT ကုမ္ပဏီမှတိကျစွာထုတ်ဖော် ပြောဆိုခြင်းမရှိသော်လည်း ကုမ္ပဏီမှ အစိုးရကိုသာ အခွန်ပေး ဆောင်၍ လုပ်ငန်းလည်ပတ် ကြောင်း၊ လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အ စည်းများကို အခွန်ငွေပေးဆောင်ခြင်းမရှိကြောင်း အရာရှိမှ ပြောကြားသည်။ “သူတို့ကို အခွန်ငွေပေး ဘူး၊ ဒါပေမဲ့ ဒေသတွင်းကို လူမှု အကျိုးပြုလုပ်ငန်းအနေနဲ့တော့ လုပ်ပေးတယ်။ ဒေသတိုင်းကိုပါ။ ငွေသားအနေနဲ့ ပေးတာမရှိဘူး” ဟု IGT ကုမ္ပဏီတာဝန်ရှိသူမှ ပြောသည်။ အထူးသဖြင့် ဒေသ တွင်း၌ ဆေးကုသပေးခြင်း၊ စာသင်ကျောင်းများ ပြုပြင်ပေးခြင်း၊ ဆိုလာများတပ်ဆင်ပေးခြင်းနှင့် စပါးရိတ်စက်များ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းတို့ကို တာဝါကုမ္ပဏီအနေ ဖြင့် ထောက်ပံ့ပေး ခဲ့သော်လည်း တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များထံ အခွန် ငွေတောင်းခံခြင်းကို ငြင်းဆိုခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက် တည်ဆောက်ခြင်းနှင့်ပတ်သက် ၍ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုမှ တယ်လီနောမြန်မာကို ခေါ်ယူတွေ့ဆုံခဲ့သည်ဟု အော်ပရေတာ၏ စီအီးအိုဟောင်း Mr.PetterFuberg မှ ပြောသည်။ <a href="#">(7 Day Link)</a></p> <p>တနိုင်းဒေသတွင် ဖြစ်ပွားနေသည့် တိုက်ပွဲများတွင် စစ်ဆင်ရေးများနှင့် ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်သူများ အနေဖြင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို ဦးထိပ်ထားပြီး ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်း ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် ကချင်ပြည်နယ် ဆွမ်ပရာဘွမ် မဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးလုံကျူဆန်မိုင်က ပြောကြားသည်။ ဇွန် ၁၆ ရက်တွင် ပြုလုပ်သည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊</p>	<p>KIA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>HR Violation</p> <p>အခွန်ကောက်</p> <p>ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပြောကြားချက်</p>

တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးစဉ် ဦးလုံဂျီဆန်မိုင်မှပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ နှစ်ပေါင်း ၇၀ နီးပါး ပြည်တွင်းစစ် အဆုံးမသတ်နိုင်ခဲ့သည့် ပြည်တွင်းရေး ပြဿနာများ ရှုပ်ထွေးနေသည့် မြန်မာနိုင်ငံမှာ တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှု ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်သည် လေးနက်ကျယ်ပြန့်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဖော်ဆောင်နေခြင်းလည်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြေပြင်တွင် ဖြစ်ပွားနေသည့် စစ်ပွဲများ၏ ရလဒ်များကြောင့် ပြည်သူများ နှစ်နာဆုံးရှုံးမှု နည်းနိုင်သမျှ နည်းအောင်၊ ပြဿနာများကို စစ်ပွဲနှင့် မဟုတ်ဘဲ ဖြေရှင်းသည့် နည်းလမ်းများကို အဖြေရှာခြင်း၊ စစ်တိုက်ခိုက်မှုကို လျော့ချရန် သက်ဆိုင်ရာများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး အဖြေရှာခြင်း ပြုလုပ်သင့်ကြောင်း ဦးလုံဂျီဆန်မိုင်မှ ပြောကြားသည်။ “ဥပမာ အခုလောလောဆယ် ဖြစ်ပွားနေတဲ့ တနိုင်းမြို့နယ်မှာ ဖြစ်ပွားနေတဲ့ စစ်ပွဲတွေမှာ စစ်ဆင်ရေးတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တပ်မတော်ရဲ့ စစ်ဆင်ရေး လုပ်ငန်းတွေမှာ မစွက်ဖက်တဲ့ လမ်းကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေး လမ်းကြောင်းတွေမှာ မစွက်ဖက်တဲ့ လမ်းကြောင်းကနေပြီး ပြည်သူတွေ မနှစ်နာအောင် သို့တည်းမဟုတ် နှစ်နာမှု နည်းနိုင်သမျှ နည်းအောင် နည်းလမ်းရှာသင့်တယ်လို့ မြင်ပါတယ်။ တနိုင်းမြို့နယ်က ရွှေမော်မှာ မြန်မာနိုင်ငံ တစ်နံတစ်လျားက လက်လုပ်လက်စားတွေ၊ အသေးစား စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်တွေ စုပြုံရောက်ရှိ လုပ်ကိုင်နေကြဆဲပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကချင်ပြည်နယ်ဒေသခံ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းသာ ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းပြည်ရဲ့ မဖြေရှင်းနိုင်ခဲ့တဲ့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး ပြဿနာတွေရဲ့ ဖော်ပြချက် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း နားလည်လက်ခံကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အမှန်တကယ် ကန့်သတ်တစ်ခုကို ကျော်လွန်တဲ့ တိုက်ပွဲကြီးတွေ ဖြစ်လာရင် သိန်းသန်းချီတဲ့ ကျွန်တော်တို့ပြည်သူတွေ အလုပ်လက်မဲ့ ဖြစ်သွားနိုင်ပါတယ်။ အိမ်ထောင်စု လေးငါးသောင်းလောက် ၁၀ပျက်သွားနိုင်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် တိုင်းရင်းသားရေးရာနဲ့ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှု ကော်မတီ အနေဖြင့် တပ်မတော်ရဲ့ စစ်ဆင်ရေး ကိစ္စတွေမှာ မစွက်ဖက်တဲ့ လမ်းကြောင်းမှနေ တနိုင်းမြို့နယ်ရှိ စစ်ဆင်ရေးနယ်မြေမှ ပြည်သူတွေ နှစ်နာမှု နည်းနိုင်သမျှ နည်းအောင် အဖြေရှာပေးနိုင်ရေးအတွက် လေးစားစွာ အကြံပြုအပ်ပါတယ်။ သက်ဆိုင်သူတွေ အနေနဲ့လည်း တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ပြည်သူတွေ လိုလားတောင့်တနေတဲ့ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ အမျိုးသားရင်ကြားစေ့ရေးကို ဦးထိပ်ထားပြီး ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်းလေး လုပ်ကြပါလို့ လေးစားစွာ ပန်ကြားအပ်ပါတယ်” ဟု ဦးလုံဂျီဆန်မိုင်က ပြောကြားသည်။ [\(Eleven Link\)](#)

ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ UNFC အနေဖြင့် အဖွဲ့ဝင်သစ်လက်ခံလျှင် အစိုးရနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးနေသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ၂၁ ဖွဲ့မှအပ ကျန်အဖွဲ့များအား လက်ခံမည်မဟုတ်ကြောင်း နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံးမှ သိရသည်။ “UNFC အဖွဲ့ဝင်သစ်တွေ တိုးမယ်လို့ ကျွန်တော်တို့ကြားတယ်။ တကယ်လို့ တိုးမယ်ဆိုရင်လည်း NCA ဆွေးနွေးခဲ့တဲ့ ၂၁ ဖွဲ့ ရှိတယ်။ အဲ ၂၁ ဖွဲ့ကလွဲလို့ ကျန်တဲ့အဖွဲ့သစ်တွေ ကျွန်တော်တို့ လက်မခံဘူး။” “အဲဒါ အစိုးရသဘောထားပဲ ဆွေးနွေးစဉ် ပါဝင်ခဲ့တဲ့ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း ဦးရေကို အဖွဲ့တွေကလွဲလို့ အဖွဲ့အသစ်တွေ ကျနော်တို့ အသိအမှတ်မပြုဘူး။ လက်မခံဘူး။ အကယ်၍ UNFC ပြန်ဖွဲ့လို့ အဖွဲ့အသစ်တွေ ပါလာရင် ယူအင်န်အက်စ်စီလည်း ကျနော်တို့ မဆွေးနွေးတော့ဘူး” ဟု ပြောသည်။ ဟု နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးမှ (ဇွန် ၁၆ ရက်) ညနေပိုင်းမှာ ပြောဆိုလိုက်သည်။ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် အကြံပေး အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာမင်းဇော်ဦး ဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့ နှင့် UNFC ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ DPN မှ ခုဦးရယ် ဦးဆောင်သော အဖွဲ့တို့ ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့ရှိ FURAMA Hotel တွင် ထိုင်းစံတော်ချိန် ညနေ ၃ နာရီမှ ၅ နာရီအထိ အလွတ်သဘော တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာမှာ ပြောကြားခြင်း ဖြစ်သည်။ [\(Mon News Agency Link\)](#)  
[\(The Ladies News Link\)](#) [\(NMG Link\)](#)

ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ချင်းမိုင်မြို့ ၌ ယခုလ ၂၀ရက်နေ့မှာ စတင်ကျင်းပမည့် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသား လူမျိုးများဖက်ဒရယ် ကောင်စီ-UNFC၏ ညီလာခံတွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအကြား သဘောထားအမြင်များ၊ ကွဲပြားမှုများကြားထဲမှ ညီညွတ်ရေးကို ဖော်ဆောင်သွားရန် ဆွေးနွေးသွားမည်ဟု (UNFC) အတွင်းရေးမှူး (၁) ဦးထွန်း ဇော်မှ ပြောကြားသည်။ ၎င်းညီလာခံသို့ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေးအဖွဲ့ ၂၁ ဖွဲ့အား ဖိတ်ကြားထားပြီး အပိုင်းနှစ်ပိုင်းခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကာ ပထမပိုင်းတွင် UNFC အဖွဲ့ဝင်များကြား ဇွန်လ ၂၀ ရက်မှ ၂၆ရက်နေ့အထိ ၇ ရက်တာပြုလုပ်မည် ဖြစ် သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် UNFC အဖွဲ့ဝင် မဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများကြား ဇွန် ၂၇ ရက်မှ ၂၉ ရက်နေ့အထိ ၃ ရက်တာ ကျင်းပသွားမည်ဟု သိရသည်။ ၎င်း UNFC ညီလာခံတွင် ၎င်းတို့၏ ဗဟိုကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်သစ်များကိုပြန်လည် ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဌာနလုပ်ငန်းစဉ် များပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း၊ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များချမှတ်ခြင်းအပြင် ကချင်လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့-KIO နှင့် “ဝ” အမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်-WNO တို့က UNFC မှ နှုတ်ထွက်ခွင့် စာတင်ထားသည့်ကိစ္စနှင့် (UNFC) အဖွဲ့ဝင်အသစ်လျှောက်ထားသည့် ကိစ္စရပ်များကို ညီလာခံတွင် ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်သွားမည်ဖြစ်သည်ဟု UNFCက ပြောသည်။ [\(KIC Link\)](#)  
[\(The Ladies Link\)](#)

တနိုင်းလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် NCA ပြင်ပမှ နိုင်ငံရေးတွေ့ဆုံဆွေးနွေးရေး တင်ပြထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ၇ဖွဲ့နှင့် ဆွေးနွေးရန် မြန်မာအစိုးရဘက်မှ တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာ ဆွန်ကော့ရှန် မှတဆင့် ညှိနှိုင်းခဲ့သည်။ ပလောင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်ဦး PSLF ရဲ့ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး၊ တာ့ဘုန်းကျော်မှ “ မြန်မာ ငြိမ်းချမ်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ NRPC ကတော့ တရုတ်ဘက်ကနေပြီးတော့ ဆင့် ကျနော်တို့နဲ့တွေ့ဆုံတယ်ဆိုပြီးတော့ ပြောထားတာရှိပါတယ်။ အခုကျနော်တို့ကို အကြောင်းကြား ထားတဲ့ပုံစံက တဖွဲ့ချင်းပုံစံလိုဖြစ်နေတော့ ကျနော်တို့ပြောတာက လက်တွေ့ကျကျ အလုပ်ဖြစ်ဖို့ဆိုတာက ကော်မတီအနေနဲ့ တွေ့မယ်ဆိုရင်တော့ အဆင်သင့်ဖြစ်တယ်လို့ ကျနော်က အကြောင်းပြန်ထားတယ်

ဆွေးနွေးစဉ်

အစိုးရ ပြောကြားချက်

UNFC ညီလာခံ

တွေ့ဆုံရေးသတင်း FPNC နှင့် အစိုးရ

ဒါပေမဲ့ အခုထက်ထိတော့ ဘာမှတော့ မပြောသေးပါဘူး။ ကျနော်တို့က ကော်မတီအနေနဲ့ တွေ့နိုင်တယ် တွေ့ပါမယ်လို့ ပြောထားတယ်။ တရုတ်ကို မနေ့က အကြောင်းကြားထားပါတယ်။" ဟုပြောကြားသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်စိုးမှ နှစ်ဖက်တွေ့ဆုံပွဲ ညှိနှိုင်းနေဆဲဖြစ်ကြောင်း " ကျနော်သိရသလောက်ကတော့ လူကြီးတွေ ညှိနှိုင်းနေတယ်ခင်ဗျ။ အင်း ခုနှစ်ဖွဲ့စည်းတော့ တပြိုင်နက်တည်း တွေ့မှာမဟုတ်ဘူးထင်တယ်။ အဲ့တာကိုလည်း ကျနော်တို့ ညှိနှိုင်းနေတာပါ။ ဘယ်လိုတွေ့ဆုံမလဲဆိုတာကိုပဲ ညှိနှိုင်းနေတာပါ။ ကျနော်တို့က NCA လမ်းကြောင်းအတိုင်းပဲသွားမယ်ပြောထားတော့ ဒါကလည်း ညှိရမှာပေါ့။ ရက်ကတော့ ခန့်မှန်းလို့မရသေးဘူးဗျ။ ကျနော်တို့ ဘက်ပေါင်းစုံ ညှိနေရပါတယ် အစိုးရရော တပ်မတော်ကိုရော တဘက်ကိုရောပေါ့။ " ဟု ပြောသည်။ [\(VOA Link\)](#)

တအာင်းဒေသတပ်မဟာ ၄ နယ်မြေ၊ **နမ္မတူမြို့ နယ်၊ ပန်စံကျေးရွာ** အနီးတွင်နေလည်ပိုင်း **၁၁၅၀ နာရီမှ ၁၂၁၅ နာရီအချိန်ထိ** တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း ၁၈၉နှင့် ရှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS တို့ နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ သည်ဟု TNLAမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(PSLF/TNLA Link\)](#)

ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း ကြိတ်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်(ကျိုင်းတုံမြို့) လက်အောက်ခံ မိုင်းဆတ်မြို့နယ် အခြေစိုက် ခြေမြန်တပ်ရင်း အမှတ် ၅၂၇ စစ်ကြောင်း နှင့် သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA တပ်ဖွဲ့တို့ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁၇ ရက်နေ့ နေ့လည် ၂ နာရီမှ ၃ နာရီအချိန်ထိ မိုင်းပျင်းမြို့နယ် ဆွေပဲကျေးရွာအနီးတွင် နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင်တိုက်ပွဲ ၁ နာရီကျော်ကြာ ပြင်းထန်စွာ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ RCSS ၏ သတင်း ထုတ်ပြန်ချက်များအရ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA တပ်ဖွဲ့ဘက်မှ ထိခိုက်ဒဏ်ရာအနည်းငယ်ရရှိ၍ အစိုးရတပ်မတော်ဘက်မှ တပ်သား ၄ ဦး ကျဆုံး ၊ ၁ ဦး ပြင်းထန်စွာထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။ ယခုတိုက်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA တပ်ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူ၏ ပြောကြားချက်အရ "တိုက်ပွဲဖြစ်မှာ စိုးလို့ကို ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့က ဆက်ဆံရေးရုံးတွေကို အရင်ဆက်သွယ်ပြီးမှ လုပ်ရှားတာ အခုဟာက အစိုးရတပ်မတော် ခမရ ၅၂၇ တပ်ရင်းက တမင်သက်သက် ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့မှန်း သိသိလျက်နှင့် ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်ခဲ့တယ် ၊ ကျွန်တော်တို့ဘက်ကလည်း ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားထားတဲ့ကြားက ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက် လာတဲ့ အစိုးရတပ်မတော်ကို ခုခံကာကွယ် တဲ့အနေနဲ့ ပြန်လည်ပစ်ခတ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်" ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ RCSS/SSA မှ မိုင်းပျင်းမြို့နယ်ဘက်သို့ ဆုတ်ခွာခဲ့စဉ် လွယ်ယူးတောင် အနား ရောက်ရှိချိန်တွင် မိုင်းပျင်းမြို့နယ်ရှိ တပ်မတော် ခမရ ၅၇၉ တပ်ရင်းက အင်အားထပ်ဖြည့်ပြီး RCSS/SSA ကို ထပ်မံထိုးစစ်ဆင်ခဲ့ရာ မိုင်းပျင်းမြို့နယ် လွယ်ယူးတောင်တွင် ည ၆:၄၅ နာရီမှ ၇:၃၀ နာရီထိ တိုက်ပွဲထပ်မံဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ထိခိုက်ကျဆုံးမှု မသိရှိရဟု RCSS မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ [\(Tai Freedom Link\)](#)

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ နောင်ချိုမြို့ရှိ ရတနာသီရိ၊ လင်းပြည့်သတ္တုတူးဖော်ရေးကုမ္ပဏီရှိ တရုတ်စကားပြန် ဦးအောင်ကိုနှင့် ဘဏ္ဍာရေးမှူးဦးရန်အောင်တို့အား အုပ်ချုပ်မှုမန်နေဂျာ ဦးသန်းဇင်အောင်ပိုင်ဆိုင်သည့် အေဒီပင်အမျိုးအစား ဖော်တော်ယာဉ်ဖြင့် ဇွန်လ ၁၇ရက်နေ့ နံနက် ၂ နာရီခန့်တွင် TNLA အဖွဲ့မှ မြောက်ဘက်သို့ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားပြီး ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ ဖြင့် လာရောက်ရွေးယူရန် ပြောဆိုခဲ့ကြောင်း ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ [\(ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link\)](#)

တနိုင်းမြို့သို့ စစ်ဘေးရှောင်လာသည့် စစ်ဘေးရှောင် ကျောင်းသူ/ကျောင်းသား အယောက် ၂၀၀ နီးပါးအတွက် ကျောင်း အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများ အရေးပေါ် လိုအပ်နေသည်ဟု စစ်ဘေးရှောင်များအား ကူညီပေးနေသည့် ဘာသာရေး အဖွဲ့အစည်းမှ တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။ "စာအုပ်တွေ ကျောင်းသုံး စာအုပ်တွေ၊ ကျောင်းစိမ်း ကျောင်းဖြူ အားလုံးပေါ့။ ကျနော်တို့လည်း ကျောင်းစိမ်း ကျောင်းဖြူ မရတဲ့ကလေးတွေကျတော့ ဈေးဆိုင်ရောင်း တဲ့ သူတို့ဆီမှာ အလှူရှင်တွေ လိုက်ရှာ ပေးပြီးတော့မှ လုံးဝ အဆင်မပြေတဲ့သူတွေကျတော့ အဲလိုမျိုး အလှူရှင် ရှာပြီးမှ သူတို့ကို ကူညီပေးနေတာ ဟုတ်တယ်။" ဟု တနိုင်းမြို့ရှိ စစ်ဘေးရှောင်များအား ကူညီကယ်ဆယ်ရေး ကော်မတီ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးနော်တောင်မှ ပြောသည်။ စစ်ရှောင်ကျောင်းသားများကို တနိုင်းမြို့နှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိကျောင်းများတွင် ယာယီလက်ခံပေးထားခြင်း ဖြစ်သည်။ "သူတို့ကို ယာယီပဲ လက်ခံထားပေးတယ်လို့ ပြောပါတယ်။ ပညာရေးဌာနက ယာယီ နာမည်စာရင်း အနေနဲ့ စည်းကမ်းထုတ်ပြီးမှ လက်ခံထားပေးတယ်လို့ ပြောပါတယ် ခင်ဗျား။ ဒီနှစ်တစ်နှစ်လုံး ဒီမှာတက်မယ့် ကျောင်းသားနဲ့ ယာယီနာမည်စာရင်းဆိုပြီးမှ နှစ်ခုခွဲပြီးမှ ကျနော်တို့ နာမည်စာရင်းသွင်းတာ ဟုတ်တယ်ခင်ဗျား။ ၂ ဖွဲ့ ဖြစ်သွားမှာပေါ့။" ဟု ဦးနော်တောင်မှ ဆက်လက် ပြောကြားခဲ့သည်။ တပ်မတော်နှင့်ကေအိုင်အေတို့ စစ်ရေးတင်းမာနေသည့် ကချင်ပြည်နယ် တနိုင်းမြို့နယ် ရွှေနုနှင့် ပယင်းမော်ဒေ သမှ ထွက်ပြေးလာသည့် ဒေသခံ ၈၀၀ ကျော်မှာ တနိုင်းမြို့ပေါ်ရှိ ခရစ်ယာန်ကျောင်း လေးခုမှာ ခိုလှုံနေကြ ရသည်။ တနိုင်းမြို့ ရှိ ခရစ်ယာန် ဘုရားကျောင်းများမှာ လာရောက်ခိုလှုံနေသော စစ်ဘေးရှောင် စုစုပေါင်း ၈၇၅ ဦးရှိပြီး ကချင်နှစ်ခြင်း ဘုရားကျောင်း (ကောဘီစီ) တွင် ၅၀၅ ဦး၊ ရိုမန်ကက်စလစ် (အာလ်စီ) ဘုရားကျောင်းတွင် ၁၅၃ ဦး၊ အေဂျီဘုရားကျောင်းတွင် ၂၀၁ ဦး နှင့် အင်္ဂလိကန် ဘုရားကျောင်းတွင် ၁၆ ဦး ဖြစ်သည်။ [\(NMG Link\)](#) [\(RFA Link\)](#)

တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၏ ဆက်ဆံရေးရုံးများ တိကျသည့်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်မရှိသဖြင့် ဆက်ဆံရေးရုံး လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် (ToR) ရေးဆွဲရေးနှင့်ပတ်သက်၍ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ၁၁ ဖွဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့ AMORA Hotel ည့် ဇွန် ၁၇ ရက် မှာ စတင်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း ဆက်ဆံရေးရုံးများ၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ပထမနေ့ အဖွင့်မိန့်ခွန်းတွင် အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များကြား ထိတွေ့ဆက်ဆံရန် ဖွင့်လှစ်ထား သည့် တိုင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဆက်ဆံရေး ရုံးများမှာ စိန်ခေါ်မှု အခက်အခဲများ နှင့်

TNLA – RCSS တိုက်ပွဲ

RCSS – TMT တိုက်ပွဲ

HR Violation

စစ်ဘေးရှောင်- ကချင်

ဆက်ဆံရေးရုံးများ အစည်းအဝေး

ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေကြောင်း ကရင် အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU) ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မူတူးစေးဖိုးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ “တပ်မတော်က ဆက်ဆံရေးရုံး အပေါ် အလေးမထားဘူး။ အပေါ်စီးကနေဘဲ။ နောက် JMC ဖွဲ့ထားတာကလဲ ပြဿနာတွေကို နှစ်ဘက် ပူးတွဲ ဖြေရှင်းဖို့ဖြစ်တယ်။ ဒါပေမယ့် တပ်မတော်က JMC အပေါ် ကျေနပ်တို့ အပေါ် ဖိအားပေးနေတယ်။ အရင်အတိုင်းသွားမယ်ဆိုရင် ပြဿနာတွေကြီးဘဲ ဖြစ်ပေါ်စေမယ်။ ဒါကြောင့် ကျေနပ်တို့ ဘယ်လို လုပ်မလဲ ဆိုတာ ဒီကဆွေးနွေးအဖြေရှာ သွားရမှာဖြစ်ပါတယ်” - ဟု ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ယွက်စစ်ကလည်း အစည်းအဝေး အဖွင့်မိန့်ခွန်းတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ အစိုးရနှင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲပြီးနောက်ပိုင်းတွင် KNU အဖွဲ့မှ ဆက်ဆံရေးရုံး (၆) ရုံး၊ RCSS အဖွဲ့မှ ဆက်ဆံရေးရုံး (၇) ရုံး၊ CNF အဖွဲ့မှ ဆက်ဆံရေးရုံး (၃) ရုံး၊ PNLO အဖွဲ့မှ ဆက်ဆံရေးရုံး (၃) ရုံး၊ KNLA/PC အဖွဲ့မှ ဆက်ဆံရေးရုံး (၃) ရုံး၊ DKBA အဖွဲ့မှ ဆက်ဆံရေးရုံး (၃)ရုံး၊ ALP အဖွဲ့မှ ဆက်ဆံရေးရုံး (၁) ရုံး၊ ABSDF အဖွဲ့မှ ဆက်ဆံရေးရုံး (၁) ရုံး၊ NMSP အဖွဲ့မှ ဆက်ဆံ ရေးရုံး (၆) ရုံး၊ KNPP အဖွဲ့မှ ဆက်ဆံရေးရုံး (၃) ရုံးနှင့် SSPP အဖွဲ့မှ ဆက်ဆံရေးရုံး (၃) ရုံး ဖွင့်လှစ်ထားပြီး အစည်းအဝေးသို့ ဆက်ဆံရေးရုံး တာဝန်ယူထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ အဆိုပါ ဆက်ဆံရေးရုံးလုပ်ငန်းလမ်းညွှန် (TOR) ရေးဆွဲရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယူရီး-ဘားမားအဖွဲ့က ကမကထပြုခြင်းဖြစ်ပြီး ဇွန် ၁၈ ရက်ထိကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

[\(Irawaddy\)](#) [\(NMG Link\)](#) [\(RFA Link\)](#) [\(Eleven Link\)](#) [\(Mizzama Link\)](#) [\(BBC Link\)](#) [\(ရှမ်းသံတော်ဆင့် Link\)](#)

NLD အစိုးရလက်ထက် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဖော်ဆောင်မှုတွင် လွှတ်တော်၏ ဆောင်ရွက်မှုများသည် လိုအပ်ချက်များ ရှိနေပြီး အားရမှမရှိကြောင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ထောက်ပြပြောဆိုကြသည်။ ဇွန်လ၁၇ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းလာသည့် တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုကော်မတီ၏ တနစ်တာလုပ်ငန်း အစီရင်ခံစာနှင့် ပတ်သက်ပြီး ၎င်းတို့က ဝေဖန်ပြောဆိုခြင်း ဖြစ်သည်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို အထောက်အကူပြုစေရန် အစိုးရကဖွဲ့စည်းပေးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနသည် အလုပ်မဖြစ်ကြောင်းနှင့် အစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း လွှတ်တော်က အထောက်အကူပေးနိုင်မှ အားနည်းနေကြောင်း ထောက်ပြဝေဖန်ကြသည်။ ကော်မတီ ၁ နှစ်သက်တမ်းအတွင်း အစည်းအဝေး ၁၁ ကြိမ် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဆုံးဖြတ်ချက် ၄၄ ခု၊ လမ်းညွှန်ချက် ၆ ချက် တောင်းခံ၍ တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် ပြည်တွင်းရေးရာ ဖော်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်ဟု တင်ပြသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း ပလောင် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ နမ့်ဆန်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းထူးက ပြောသည်။ “ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌရဲ့ လုပ်ရားမှကို ပကတိအခြေအနေတွေနဲ့ နိုင်းယုဉ်ရင် မျှတလုံလောက်မှ ရှိတယ်လို့ မထင်ဘူး။ ကော်မတီကလည်း ဝန်ကြီးဌာနနဲ့ မကြာခင်က တွေ့ဆုံပြီး အကြံပြုတာမျိုး တိုက်တွန်းတာမျိုးတွေ လုပ်သင့်တယ်။ တိုင်းရင်းသားတွေ ကျေနပ်ရင်ပြီးရောဆိုတဲ့ ဝန်ကြီးဌာနတခုပေးထားရုံတော့ မဖြစ်သင့်ဘူး”ဟု ဦးဝင်းထူးက ဆိုသည်။ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် NCA လက်မှတ်ထိုးစဉ်က ပြဿနာမရှိခဲ့ကြသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများသည် လက်မှတ် NCA ထိုးပြီးနောက်ပိုင်း ဒေသခံတိုင်းရင်းသား အချင်းချင်းကြား ကန့်သတ်ဟန့်တားမှုများ ပိုမိုပြုလုပ်လာခြင်း၊ အချင်းချင်း လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခပိုဖြစ်ပွားလာခြင်း၊ အတူနေ တိုင်းရင်းသား ညီနောင်များအကြား လူမျိုးရေး အမြင်မကြည်မှုများ ရှိလာသည်ဟု ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ “NCA ၈ ဖွဲ့ကို လွှတ်တော်ဆိုက်ကနေ အပြန်အလှန်ထိန်းညှိသင့်တယ်လို့ ထင်တယ်။ NCA လက်မှတ်ထိုးထားတဲ့ အဖွဲ့တွေ အမှန်တကယ် လိုက်နာခြင်းရှိမရှိကို လွှတ်တော်ကော်မတီက စောင့်ကြည့်သင့်တယ်။ NCA လက်မှတ်ထိုးထားသော်လည်း အဲဒီအတိုင်းမလိုက်နာဘဲ ချိုးဖောက်နေရင် ငြိမ်းချမ်းရေး ဘယ်လိုမှမရနိုင်ဘူး”ဟု ဦးဝင်းထူးက ထောက်ပြဆွေးနွေးခဲ့သည်။ [\(Irawaddy Link\)](#)

ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပြောကြားချက်

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး Army General Sergey K. Shoigu ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့သည် နံနက် ၈ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် ရုရှားနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာခဲ့သည်။ ချစ်ကြည်ရေး ခရီးစဉ်အတွင်း ရုရှားနိုင်ငံ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်း၊ တပ်မတော် နှစ်ရပ်အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာများ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်း၊ ရုရှားနိုင်ငံ၏ စစ်ဘက် ဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်းများ၊ ဌာနချုပ်များနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းများအား သွားရောက်လေ့လာခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ [\(MOI Link\)](#)

နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး

18 18.6.2017

သတင်းမီဒီယာများ၌ ထွက်ပေါ်နေသည့် ရက္ခိုင့်အမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်/ ရက္ခိုင့်တပ်မတော်၏သတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အခြေအနေမှန်၊ ဖြစ်စဉ်အမှန်အားရင်းလင်းထားသည့်အကြောင်းအရာများဆိုသည့် ကြေညာချက်တစ်စောင်ကို ရက္ခိုင့်တပ်မတော် AA၏ ပြန်ကြားရေးဗဟိုဌာနမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် အချက်လေးချက်ပါဝင်ပြီး ULA/AA အနေဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ မေလ (၂၂) ရက်၊ စာအမှတ် ၁/၄၀၀၄/ ၀၄၄ / စရမ-၄ ဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (NCCT) မှ ရက္ခိုင့်တပ်မတော် AA ၏ပူးပေါင်းပါဝင်မှုရပ်စဲသည့်ကိစ္စအား NCCT အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ထံလိပ်မူပေးပို့ခဲ့ကြောင်း၊ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားနေသောကြောင့် UNFC အား ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်စေလိုခြင်းနှင့် ၎င်းတို့ကြောင့် နိုင်ငံရေးတိုင်ပင်နောက်မကျစေလိုခြင်းများကြောင့် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လျှောက်ထားခဲ့မှုမှ ပြန်လည်ရပ်သိမ်းပြီး မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းအဖြစ်ရပ်တည်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ယခုအချိန်တွင် ရက္ခိုင့်အမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်/ ရက္ခိုင့်တပ်မတော် ULA/AA သည် ၇ ဖွဲ့ပါဝင်သော ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ“Federal Political Negotiation and Consultative Committee (FPNCC) ၏ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ရပ်တည်လျက်ရှိကြောင်းတို့ ပါဝင်ပါသည်။ [\(ရက္ခိုင့်တပ်မတော် သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေး Link\)](#)

ထုတ်ပြန်ချက် AA

ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးကောင်းမြို့နယ်၊ မင်းကုန်းအုပ်စု၊ နမူနာကျေးရွာနေ မောင်ပြည့်ဦးဦးနှင့် မောင်ဇော်ညွန့်တို့နှစ်ဦးသည် နန်းယားကျေးရွာနေ

အစ်မဝမ်းကွဲဖြစ်သူ၏နေအိမ်သို့သွားရန် ဆိုင်ကယ်ဖြင့်ထွက်ခွာလာစဉ် နန်းဟိုင်ကျေးရွာ၏တောင်ဘက် အဝင်တံတားအနီးသို့အရောက်၌ ထောင်ထားသည့် ရိမ့်မိုင်းတစ်လုံးပေါက်ကွဲခဲ့သဖြင့် မောင်ဇာနည်စိုး(ဘ) ဦးစိုးလွင်မှာ မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သည်။ မိုင်းထိလူနာအား မြစ်ကြီးနားဆေးရုံသို့ပို့ဆောင်၍ ဆေးဝါးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည်။ ( [ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link](#) )

“ဝ” ပြည်သွေးစည်း ညီညွတ်ရေးပါတီ UWSF ဦးဆောင်သည့် ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ (FPNCC) အဖွဲ့အား အစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်မှ တရုတ်အစိုးရ ကိုယ်စား လှယ်များမှတစ်ဆင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် ကမ်းလှမ်းလာသည်ဟု တအာင်း(ပလောင်) အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်(PSLF/TNLA) ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်မှူးချုပ် တားဂျွတ်ဂျားမှ ပြောသည်။ “ကျနော်တို့ကို တရုတ်တွေတစ်ဆင့် တွေ့မယ်လို့ပဲ ပြောတယ်လေနော။ ဘယ်နေ့တွေ့မယ် အဲဒါတော့ မပြောတတ်သေးဘူး။” “တကယ်လို့ ခွဲပြီးတွေ့မယ်ဆိုရင်တော့ သိပ်မသေချာဘူး။ မတွေ့ဘူးလို့ပဲ ဆုံးဖြတ်ကြတာပဲလေနော။(၇) ဖွဲ့စည်း တစ်နေရာတည်းတွေ့ရင်တော့ ဒါကတော့ တွေ့ဖို့များပါတယ်” ဟု ဗိုလ်မှူးချုပ် တားဂျွတ်ဂျားမှ ပြောသည်။ အစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်မှ တရုတ်အစိုးရ ကိုယ်စားလှယ်များမှ တစ်ဆင့် ဆက်သွယ်လာခြင်းဖြစ်ပြီး ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ (FPNCC) ကော် မတီ အနေဖြင့် တွေ့ဆုံမည်ဆိုပါ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသွားမည်ဟု ဗိုလ်မှူးချုပ် တားဂျွတ်ဂျားမှပြောသည်။ ( [NMG Link](#) ) ( [RFA Link](#) ) ( [BBC Link](#) )

အရပ်သားများအား တအာင်းတပ်မတော်မှ ခေါ်ယူမေးမြန်းစစ်ဆေးပြီးနောက် စစ်ဆေးမေးမြန်းပြီးနောက် ပြန်လည်လွတ်ပေးခဲ့သည်ဟု တအာင်းတပ်မတော် TNLAမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ TNLA မှ ခေါ်ယူမေးမြန်းခဲ့သည့် အရပ်သားများမှာ  
၁။ ဦးလှဝင်း ၊ အသက် (၄၆)နှစ်၊ သီပေါမြို့၊ ၂။ ဦးထွန်းထွန်းအောင်၊ အသက် (၂၉)နှစ်၊ မုံရွာမြို့၊ ၃။ ဦးထိုက်လင်းအောင် ၊ အသက် (၃၀)နှစ်၊ နမ့်တူမြို့၊ ၄။ ဦးသန်းဝင်း (ခ) အကျိုင်း အသက် (၂၇)နှစ်၊ နမ့်ဆန်မြို့၊ ၅။ ဦးမျိုးချစ် ၊ အသက် (၃၅)၊ မြစ်သားမြို့၊ ၆။ ဦးခင်မောင်သောင်း၊ အသက် (၄၉)၊ နွားထိုးမြို့၊ ၇။ ဦးဝေဝေ(ခ)ကိုကိုမင်း၊ အသက် (၂၄)နှစ်၊ တောင်သာမြို့၊ ၈။ ဦးဖြိုး ၊ အသက် (၃၁)နှစ်၊ သီပေါမြို့၊ ၉။ ဦးဟန်မင်းအောင်၊ အသက် (၂၆)၊ ရေစကြိုမြို့၊ ၁၀။ ဦးမျိုးဇော် ၊ အသက် (၃၂)နှစ်၊ နောင်ချိုမြို့၊ ၁၁။ ဦးဇော်ဇော်ဦး၊ အသက်(၃၀)နှစ်၊ ဘုတလင်မြို့၊ ၁၂။ ဦးအောင်မျိုးထက်၊ အသက်(၂၈)နှစ်၊ ဟင်္သာတမြို့နှင့် ၁၃။ ဦးစည်သူထက်၊ အသက် (၂၉) နှစ်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်၊ တို့ဖြစ်သည်။ ( [PSLF/TNLA Link](#) )

ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကနေ အစိုးရအနေနဲ့ မကြာမီ အခြေရလာလိမ့်မယ်လို့ယုံကြည်ပါသည် ဟု မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးမှပြောကြားသည်။ ( [MOI Link](#) )

မြေမြုပ်မိုင်း  
တွေ့ဆုံရေးသတင်း  
FPNCC နှင့် အစိုးရ  
EAOs – Civilians  
Relation  
နိုင်ငံတကာ  
ပြောဆိုချက်

19 19.6.2017

ဖားကန့်မြို့တွင် ကချင်စစ်ပွဲ ၆ နှစ်ပြည့် ဆုတောင်းပွဲ အခမ်းအနား ဦးဆောင်ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကချင်အမျိုးသား လူမှုဖွံ့ဖြိုးရေး ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမန်လတောင် နှင့် ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဦးလဒန်ဆောင်ဘောင်တို့ နှစ်ဦးအား ဇွန်လ ၁၉ ရက်တွင် ဖားကန့်မြို့နယ် တရားရုံးမှ ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခြင်းနှင့် စီတန်းလှည့်လည်ခြင်း ဆိုင်ရာ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် တရားစွဲဆိုထားကြောင်း အတွင်းရေးမှူး ဦးနော်လာန်မှ ပြောကြားသည်။ ဆုတောင်းပွဲ ပြုလုပ်မည့်အကြောင်းကို သက်ဆိုင်ရာသို့ တစ်ပတ်ကြိုကာ စာတင်ထားပြီး စီတန်းလှည့်လည်ခြင်း မပြုလုပ်သည့် အတွက် ယခုလို ငြိမ်း၊ စု၊ စီ ပုဒ်မဖြင့် တရားစွဲခြင်းကို နားမလည်နိုင်အောင် ဖြစ်ရသည်ဟု ဦးနော်လာန်က ပြောကြားသည်။ “ဖားကန့်မြို့နယ် ရဲစခန်းမှူးက တရားစွဲဆိုထားကြောင်း အကြောင်းကြား စာကို ၁၇ ရက်နေ့က လာပေးတယ်။ မနေ့က တရားရုံးက ဆင့်ခေါ်တယ်။ တရားရုံးသွားတော့ ဒဏ်ငွေတွေ ဘာတွေနဲ့ မပြီးပဲနဲ့ အာမခံနဲ့ ကျွန်တော် တို့ ဥက္ကဋ္ဌနှစ်ဦးကို ပြန်ခေါ်ခဲ့ရတယ်။ တစ်ယောက်ကို ငါးသိန်းနဲ့ အားမခံပြီး ပြန်ခေါ်ခဲ့ရတယ်” ဟု ပြောသည်။ တရားစွဲဆိုခြင်းကို ကျေနပ်မှုမရှိသည့် အတွက် နောက်အပတ်ရုံးချိန်း ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့မှာ ကချင်အမျိုးသား လူမှုဖွံ့ဖြိုးရေး ဖောင်ဒေးရှင်း အဖွဲ့ဝင် ၅၀၀ ကျော်က တိတ်ဆိတ်စွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်မည်ဟု ဦးနော်လာန်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ( [The Ladies News Link](#) )

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ဘက်မှ မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့များနှင့် တွေ့ဆုံရန် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်သော်လည်း အခြေအနေ အသေးစိတ်ကို မပြောပြ နိုင်သေးကြောင်း ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးမှပြောဆိုလိုက်သည်။ အစိုးရငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ တစ်ဖွဲ့ချင်းစီနှင့်တွေ့ဆုံလိုပြီးမြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့ကမူ ၎င်းတို့ဖွဲ့စည်း ထားသော ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံရေးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကော်မတီ (FPNCC) ဖြင့်သာ တွေ့ဆုံမည်ဟု အစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်သို့ အကြောင်း ကြားထားသော်လည်း ယနေ့အထိ မည်သည့်အကြောင်းပြန်ချက်မှ မရှိသေးကြောင်း “အခုတော့ ညှိနှိုင်းနေတဲ့ အခြေအနေပဲ ရှိသေးတယ် တွေ့ဖြစ်မတွေ့ဖြစ်ကတော့နှစ်ဖက်စလုံးရဲ့အခြေမထွက်ရသေးဘူး။ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်က တွေ့ဖို့ တရုတ်ကနေတဆင့် ကမ်းလှမ်း လာတဲ့ဟာကို ညှိနှိုင်းလာတဲ့ဟာကို ကျွန်တော်တို့ဘက်ကလည်း သဘောတူတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကတွေ့မယ်ဆိုရင် ခုနှစ်ဖွဲ့ကော်မတီအနေနဲ့ ပန်ဆန်းမှာ ဖွဲ့ထားတဲ့ FPNCC ကော်မတီအနေနဲ့တွေ့ဖို့ အဆိုပြုထားတယ်။ အခုထက်ထိတော့ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ဘက်က အကြောင်းမပြန် သေးဘူး။ သူတို့က ကျွန်တော်တို့ကို တစ်ဖွဲ့ချင်းစီ တွေ့ချင်တယ် သို့မဟုတ်ရင်လည်း မြောက်ပိုင်းအပေါ်အဖွဲ့ကို လေးဖွဲ့ ၊ ပြီးတော့ 'ဝ' ရယ်၊ မိုင်းလားရယ်၊ရှမ်းရယ်က ပန်ဆန်းမှာသုံးဖွဲ့ခွဲပြီးတွေ့ ချင်တာမျိုး သူတို့ပြောတယ်”ဟု ဗိုလ်မှူးကြီးတာဖုန်းကျော်မှ ပြောကြားသည်။ ( [Mizzama Link](#) ) ( [The Ladies News Link](#) )

မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် ကချင်ပြည်နယ် မိုင်ဂျာယန်ရှိ အင်ခေါင်းပါ ဒုက္ခသည်စခန်းအနီး ချောင်းရေ လျှံတက်လာသဖြင့်

ကချင်ဆုတောင်းပွဲ  
တရားစွဲခံရ  
တွေ့ဆုံရေးသတင်း  
FPNCC နှင့် အစိုးရ  
စစ်ဘေးရှောင်- ကချင်

စာသင်ကျောင်းများ ပိတ်လိုက်ရသည်။ ဇွန် ၁၉ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် အင်ဒေါင်းပါ ဒုက္ခသည်စခန်းအနီးရှိ အင်ဒေါင်းချောင်း ကြီးလာသဖြင့် ဒုက္ခသည်များ ပြောင်းရွှေ့ရမည့် အခြေအနေမရှိသော်လည်း သွားလာရေး ခက်ခဲလာသဖြင့် စခန်းရှိ စာသင်ကျောင်းကို ပိတ်လိုက်ရသည်ဟု မိုင်ဂျာယန်ရှိ ဒုက္ခသည်အရေး ကူညီဆောင်ရွက်နေသော Wunpawng NingHtoi အဖွဲ့မှ ဆရာမ မွန်းပန်မှ ပြောသည်။ အင်ဒေါင်းပါ ဒုက္ခသည်စခန်းတွင် လက်ရှိ ဒုက္ခသည်ပေါင်း ၁၆၉၀ ကျော် ခိုလှုံနေသည်ဟု ဆရာမ မွန်းပန်မှ ပြောသည်။ ( [Mizzama Link](#) )

တပ်သိမ်းခြေ

ကရင်ပြည်နယ်၊ လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်အတွင်း တပ်မတော်မှ သိမ်းယူထားသည့် လယ်မြေများကို ပြည်နယ်လယ်ယာ မြေ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီမှ မူလပိုင်ရှင်များထံ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇွန်လက ပြန်ပေးလိုက်ပြီး လက်ရှိ တစ်နှစ်ကျော်ကြာချိန်ထိ တစ်ချို့လယ်မြေများ ပြန်လည်လုပ်ပိုင်ခွင့် မရရှိသေးကြောင်း လယ်သမားခေါင်းဆောင် တစ်ဦးဖြစ်သူ နန်းခင်စန်းဝေမှ ဇွန် ၁၉ ရက်နေ့မှာ ပြောသည်။ အဆိုပါ လယ်မြေများမှာ လှိုင်းဘွဲ့မြို့ပြင်ကွင်းရှိ စစ်တပ် သိမ်းဆည်းထားသည့် လယ်မြေများဖြစ်ပြီး အစိုးရက တရားဝင် ယာယီလုပ်ကိုင်ခွင့်လက်မှတ် ပြန်လည်ထုတ်ပေးထားပြီးဖြစ်သော်လည်း လယ်သမား ၃ ဦးမှာ ယင်း လယ်မြေများ ပြန်လည် လုပ်ကိုင်ခွင့်မရသေးသလို ပုံစံ (၇) ထုတ်ပေးခြင်းလည်း မရှိသေးကြောင်း လယ်သမား ခေါင်းဆောင် နန်းခင်စန်းဝေက ယခုလိုပြောသည်။ “အစိုးရက ပြန်ပေးလည်း စစ်တပ်က မပေးလုပ်ဘူး။ စစ်တပ်ပိုင်မြေပဲပြောတယ်။ ပြန်ပေးပြီး ဆိုတော့ လယ် သမားတွေသွားလုပ်တော့ လယ်သမားတွေကို ခြိမ်းခြောက်တာရှိတယ်။ ဒါကို ရှင်းအောင် ပြန်လုပ်ပေးပါပြောတော့ ဖြေး ရှင်းပေးမယ်ဆိုပြီးပြောတယ်။ အခုထိ လာမဖြေရှင်းပေးသေးဘူး။ လယ်မရတဲ့ ၃ ယောက်မှာ တယောက်က သူတို့ဘာပြော လိုက်လည်းတော့မသိဘူး။ ကျေအေးသွားတယ်။ အခု အဲဒီနေရာမှာ ဘယ်သူမှ လုပ်ခွင့် မပေးဘူး။” ဟုပြောခဲ့သည်။ ထိုသို့ ပြန်လုပ်ခွင့်မရခြင်းအပေါ် ဖြေရှင်းပေးရန် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်၂၅ ရက်နေ့တွင် ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် အပါအဝင် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများထံ စာရေးသားတင်ပြထားသော်လည်း လက်ရှိအချိန်ထိ တစ်စုံတရာ ပြန် လည်အကြောင်းပြန်ခြင်း မရှိသေး ကြောင်း ၎င်းက ဖြည့်စွက်ပြောသည်။ အဆိုပါ ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ကရင်ပြည်နယ် စိုက်/မွေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး စောမြင့်ဦးက “ ဒီကိစ္စကို ကျနော် မသိပါလား။ စာတင်ထားတယ်ဆိုတော့ ကျနော်ဆီတော့ မရောက်ဘူး။ ဒါဆိုရင် အဲဒီကျန်တဲ့ ၃ဦးကို ရုံးကို လာခိုင်းလိုက်ပါ။ ကျနော်တို့ ပြန်လည်စစ်ပေးမယ်။ လုပ်ခွင့်မရသေးဘူးဆိုရင် ပြန်ညှိနှိုင်း ပေးမယ်” ဟု ကေအိုင်စီသို့ ဇွန် ၁၉ ရက်နေ့တွင် ပြောသည်။ ( [KIC Link](#) )

အစည်းအဝေး ဆက်ဆံရေးရုံးများ

ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ချင်းမိုင်မြို့မှာ ဇွန်လ ၁၇ရက်နှင့် ၁၈ရက်နေ့က ပြည်နယ်နှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့် အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေးစာချုပ် (Bilateral Agreement) လက်မှတ်ရေးထိုးထားပြီး ဆက်ဆံရေးရုံးများဖွင့်ထားကြသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တော်လှန် ရေးအဖွဲ့အစည်း ၁၁ဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ဆက်ဆံရေးရုံးများ၏ တာဝန်နှင့်ဝတ္တရားများ (Term of Reference -ToR) မူကြမ်းကို ပြန်လည် ပြင်ဆင်ရေးဆွဲမှုပြီးစီးခဲ့ပြီဟု သိရသည်။ “နှစ်ရက်တာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ဒီအစည်းအဝေးမှာ အရင်က ပြုစုလာတဲ့ ToR မူကြမ်းကို ပြန်ဆွေးနွေးရေးဆွဲပြီး JMC ကို တင်ပြပြီးတော့ JMCက အတည်ပြုနိုင်ဖို့အတွက် ဖြစ်တယ်။ အခုက မူကြမ်းရဲ့လိုအပ်တဲ့ အချက်အလက် တွေကို ဆွေးနွေးခဲ့ပြီးတော့ ဆွေးနွေးချက်တွေကို ပြန်စုထားပြီး JMC ကို တင်ဖို့ပိုရှိတော့တယ်။ ပြီးရင်တော့ JMC ရဲ့ အတည်ပြုချက်ကနေ ဒီမူကြမ်းက အသက်ဝင်လာမှာပေါ့”ဟု KNU ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး၊ တပ်မဟာ(၃) ဆက် ဆံရေးရုံး တာဝန်ခံ စောကလယ်မူးထူးမှ ပြောသည်။ ( [KIC Link](#) )

ထုတ်ပြန်ချက် RCSS

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ(၂၁)ပင်လုံ ဒုတိယအစည်းဝေးဖြစ်စဉ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သျှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS) မှ စာမျက်နှာလေးမျက်နှာပါ သုံးသပ်ချက်နှင့် အမြင်သဘောထားများကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ( [Tai Freedom Link](#) )

နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး

ရုရှားနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေး ခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့သည် ဇွန် ၁၉ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံNaro- Fominsk မြို့ရှိ တင့်ကားတပ်မဌာနချုပ်ကို သွားရောက်လေ့လာခဲ့သည်။ ဇွန် ၁၉ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံNaro- Fominsk မြို့ရှိ တင့်ကားတပ်မဌာနချုပ်ကို သွားရောက်လေ့လာသည်။တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ရုရှားတပ်မတော်တွင် အသုံးပြု သည့်လက်နက်ငယ်များနှင့် ချပ်ဝတ်တန်ဆာများအားလေ့လာခြင်း၊ တင့်ကားစွမ်းရည် ပြသမှု၊ လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအတွင်း စစ်သည် များ စစ်ပညာလေ့ကျင့်နေမှုများ၊ တစ်ဦးချင်း ကိုယ်လက်ကြံ ခိုင်ရေးလေ့ ကျင့်နေ မှုများနှင့် စစ်သည်အိပ်ဆောင်များအတွင်း လှည့်လည် ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့သည်။ ဆက်လက်ပြီး စက်ပစ်ကွင်းအတွင်း တင့်ကားများလေ့ကျင့်ပစ်ခတ်နေမှု၊ စစ်သည် များလေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ လက်နက်ငယ် ပစ်ခတ်လေ့ ကျင့်နေမှု၊ ရုရှားတပ်မတော် ထုတ်တင့်ကားနှင့် စစ်မြေပြင်သုံး မီးဖိုဆောင် တို့ကို လိုက်လံကြည့်ရှုလေ့လာသည်။ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ လုံခြုံရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး Mr. Nikolai Patrushev နှင့် တွေ့ဆုံပြီး နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေး၊ လုံခြုံရေးကဏ္ဍပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနှင့် သက်ဆိုင် သည့် သတင်းများ အပြန်အလှန် လဲလှယ်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ( [MOI Link](#) ) ( [တာဝန်ယူရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link](#) ) ( [SGMAH Link](#) )

၂၀ ၂၀.၆.၂၀၁၇

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်တွင် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်တို့ ဇွန်လ ၂၀ ရက်နေ့တွင် တိုက်ပွဲ (၂)ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ နေ့လည် ၁၁း၁၅ နာရီမှ ၁၂း၀၀ နာရီအချိန်ထိ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ ဇုံနောကျေးရွာနှင့် ငါးငါးကျေးရွာကြားတွင် TNLA တပ်ရင်း(၁၁၂)နှင့် တပ်မတော် တပ်မ(၈၈)တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ နေ့လည် ၁၃း၂၀ နာရီမှ ၂း၄၀ နာရီအချိန်တွင် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊

TNLA - TMT တိုက်ပွဲ

နားခိုက်နှင့် လွယ်တောင်ရွာအနီးတွင် TNLA တပ်ရင်း (၃၃၅) နှင့် တပ်မတော် တပ်မ (၉၉)တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA)

ဇွန်လ(၂၀) တစ်ရက်တည်းတွင် ကချင်ပြည်၊ နမ္မတိုးအလွန် " မရပ်ကထောင်" အနီး လီဒီလမ်းမ၊ ဒုံဘန်ကျေးရွာ အပါအဝင် နေရာငါးခု၌ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ "တနိုင်းမှာတော့ ဒီမနက်တင်ကြိမ် လဝနားမှာ တိုက်ပွဲ ဖြစ်တယ် မနက် ၇ နာရီလောက်မှာ ဖြစ်တယ်လို့ ကြားတယ်။ မနေ့၁ ရက်ထဲတောင်မှ ၅ ကြိမ်ဖြစ်တယ် တနိုင်းလမ်းမှာပေါ့နော်။" ဟု ဖားကန့်ဒေသ အခြေစိုက် ကချင်လွတ်လပ်ရေးတပ်ဖွဲ့ KIA တပ်ရင်း ၆၈၀ တပ်ရင်းမှူးမှ တိုက်ပွဲအခြေအနေအား ပြောသည်။ အင်္ဂါနေ့၌ မိုးကောင်းမြို့နယ်အတွင်းတွင် တိုက်ပွဲ ၂ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်းနှင့် ဇွန်လဆန်းပိုင်းက စတင်ပြီး KIA တပ်မဟာ၂နယ်မြေ ဖားကန့်နှင့် တနိုင်းဒေသဖက်တွင် တိုက်ပွဲအကြိမ် ၃၀ကျော်ခန့် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု ပြောသည်။ ( NAB Link ) (VOA)

KIA - TMT တိုက်ပွဲ

ဇွန် (၂၀)ရက်နေ့၊ နေ့လည် (၁) နာရီတွင် တပ်မတော်မှ ကိုးကန့်"လစကျိုက်"ဒေသအား လက်နက်ကြီးဖြင့် တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး၊ တိုက်ခိုက်မှုတွင် လက်နက်ကြီးကျည်ဆံ (၂၆)လုံးခန့်သည် နယ်စပ်မှတ်တိုင် (၁၁၂) အတွင်းထိမှန်ပေါက်ကွဲခဲ့သည်။ ညနေ (၄)နာရီခန့်တွင် ရာသီဥတု ဆိုးရွားလာမှုကြောင့် လက်နက်ကြီးပစ်ခတ်မှုများခေတ္တရပ်တန့်ခဲ့သည်ဟု မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ( NAB Link )

MNDAA - TMT တိုက်ပွဲ

ဇွန်လ၂၀ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် နိုင်ငံတကာဒုက္ခသည်များနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်တွင် ရှိသည့် ဒုက္ခသည် စခန်းများတွင် နိုင်ငံတကာဒုက္ခသည်များနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားပွဲကို ဒုက္ခသည်များနှင့်အတူ ဒုက္ခသည်အရေးလှုပ်ရှားသူ အဖွဲ့အစည်းတွေ ပူးပေါင်းပြီး အုန်းဖြန့်ဒုက္ခသည်စခန်းတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ ဒုက္ခသည်များနေ့မှာ ဒုက္ခသည်တွေက သူတို့ရဲ့ အခက်အခဲတွေ စိတ်ပူပင်မှုတွေအပေါ် ဆန္ဒဖော်ထုတ်ပြသခဲ့ကြသည်ဟု နိုင်ငံတကာဒုက္ခသည်များနေ့ အခမ်းအနားကို တက်ရောက်ခဲ့သည့် အုန်းဖြန့် ဒုက္ခသည်စခန်း ကရင်အမျိုးသမီးအဖွဲ့ (KWO) ဥက္ကဋ္ဌ နော်ဘော်ညောက ပြောသည်။ စစ်ရေးပဋိပက္ခတွေကြောင့် အိုးအိမ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့ကြရသည့် စစ်ပြေးဒုက္ခသည်များအနေဖြင့် မိမိတို့နေရပ်ရင်းကို ဘေးကင်းလုံခြုံစွာပြန်နိုင်ရေး၊ ဒေသတွင်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိဖို့နှင့် ဒုက္ခသည်များ၏လူမှုဘဝပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး အားမခံချက်ပေးနိုင်ရန် အစိုးရတာဝန်ရှိသူများကို ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်ရောက် ဒုက္ခသည်အရေးလှုပ်ရှားသူများက နိုင်ငံတကာ ဒုက္ခသည်များနေ့တွင် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ပြည်တွင်း တိုင်းရင်းသား နယ်မြေများတွင် စစ်ရေးတင်းမာမှုတွေကြောင့် ထွက်ပြေးနေရဆဲ စစ်ရှောင်ဒုက္ခသည်များအရေးကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူတွေ အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ (VOA Link)

စစ်ဘေးရှောင် - ထိုင်းနယ်စပ်

ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ(ယူအန်အက်စ်စီ)ရဲ့ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ညီလာခံကို ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့မှာ စတင်တင်ကျင်းပခဲ့သည်။ ညီလာခံကို ဇွန် ၂၀ ရက်နေ့မှနေ ၂၉ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပမည် ဖြစ်ပြီးအဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ကနေ နုတ်ထွက်ထားသည့် ကေအိုင်အို ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး အင်ဘန်လမှ ညီလာခံတွင် သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ကာ အဖွင့်မိန့်ခွန်း ပြောဆိုရာတွင် ယူအန်အက်စ်စီမှ နုတ်ထွက်ရသည့်အကြောင်းအား ထည့်သွင်းပြောဆိုခဲ့သည်။ "နုတ်ထွက်လွှာ တင်တဲ့အထဲမှာ ကေအိုင်အို အပါအဝင် ဖြစ်ပါတယ်။ ကေအိုင်အိုဟာ UNFC ဖွဲ့စည်းဖို့ တစ်စိတ်မတ်မတ် ကြိုးစားလာတဲ့ အဖွဲ့အစည်းလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အချိန်နဲ့တပြေးညီလည်း ပါဝင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် အခုလို နုတ်ထွက်စာတင်ရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို နုတ်ထွက်ရာမှာ ကချင်ပြည်သူလူထုရော၊ ကေအိုင်အို အဖွဲ့ဝင်များရော စိတ်မကောင်းဖြစ်ကြပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ကျနော်တို့ရဲ့ အချိန်ပြည့် ဒီ UNFC ရဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်မှာ ပါဝင်ခဲ့သူ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျနော်တို့အနေနဲ့လည်း အထူးပဲ စိတ်မကောင်း ဖြစ်ရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒေသရဲ့ အခြေအနေရော၊ အစိုးရတပ်မတော်တို့ရဲ့ ဖိအား ခွဲခြားအုပ်ချုပ်မှုအောက်မှာ မဖြစ်မနေ ကျနော်တို့ မြောက်ပိုင်းအဖွဲ့တွေ ဟာ တရုတ်စည်းဖြစ်ဖို့ အခြေအနေ ရောက်လာပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ယူအန်အက်စ်စီကနေ နုတ်ထွက်ရခြင်းလည်း ဖြစ်ပါတယ်။" ဝိုပြင် " ၂၁ ရာစုပင်လုံ ဒုတိယအစည်းအဝေးက အချက် ၃၇ ချက်ကို အတည်ယူခဲ့ကြတာလည်း ရှိပါတယ်။ ဒီဟာက တိုင်းရင်းသားများအားလုံးကို ကိုယ်စားမပြုသလို တစ်တိုင်းပြည်လုံး ကိုလည်း လွှမ်းမိုးမှု မရှိလို့ ဆိုရမှာ ဖြစ်ပါတယ် ဟု ဗိုလ်ချုပ်ကြီးအင်ဘန်လမှ အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ထည့်သွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးတွင် အားလုံး ပါဝင်နိုင်အောင် မြောက်ပိုင်းအဖွဲ့နှင့်ပူးပေါင်းရသည်ဟု လည်း ဗိုလ်ချုပ်ကြီးအင်ဘန်လမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ UNFC ၏ ဒုတိယအကြိမ်ညီလာခံကို အဖွဲ့ဝင် ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့မှ ပါဝင်တက်ရောက်ပြီး နုတ်ထွက်စာတင်ထားတဲ့အဖွဲ့ ၄ဖွဲ့အနက် ၃ဖွဲ့တက်ရောက်ခြင်းမရှိပါ။ မတက်ရောက်ခဲ့သည့် အဖွဲ့များကတော့ PSLF/TNLA ခေါ် ပလောင်တပ်ဖွဲ့၊ MNDAA ခေါ် ကိုးကန့်တပ်ဖွဲ့နှင့် WNO ခေါ် ဝတပ်ဖွဲ့တို့ ဖြစ်သည်။ နုတ်ထွက်စာတင်ထားတဲ့အဖွဲ့များ အရေးကို ဆုံးဖြတ်ဖို့ရှိနေပြီး အဖွဲ့ ၃ဖွဲ့ကတော့ UNFC မှာ ဆက်လက်ပါဝင်မယ့် အခြေအနေမရှိတော့ကြောင်း UNFC ဒုဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာကပြောသည်။ ( DVB Link ) ( VOA Link ) ( NMG Link )

UNFC ညီလာခံ

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Rex Tillerson တို့ ဇွန်လ ၂၀ရက်နေ့တွင် တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ် ပြောကြားခဲ့သည်။ ယခုလို ဆက်သွယ်ပြောကြားရာတွင် အရှေ့တောင်အာရှဒေသ အပေါ် အမေရိကန် ဆက်လက်ထားရှိထားသည့် ကတိကဝတ်များ အကြောင်း အလေးပေး ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မစ္စတာ Tillerson က ဒေသတွင်း လုံခြုံရေး စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဆွေးနွေးခဲ့သည်ဟု ကြာသပတေးနေ့တွင် ရန်ကုန် အမေရိကန် သံရုံးက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ( VOA Link )

နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး

		<p>ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံသို့ တရားဝင်ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ရုရှားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး Army General Sergey K. Shoigu နှင့် တွေ့ဆုံ၍ နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ်နှင့် အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာစစ်သံ(ကြည်း၊ရေလေ) ဗိုလ်မှူးချုပ် ညွန့်ဆွေ တို့တက်ရောက်ကြပြီး ရုရှားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးနှင့်အတူ ဒုတိယဝန်ကြီး Alexander Fomin နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ညနေ ၄ နာရီ ၂၀ မိနစ်တွင် မော်စကိုမြို့ရှိ NO.766 Production and Technological Equipments Center သို့သွားရောက်လေ့လာခဲ့သည်။ <a href="#">(SG MAH Link)</a> <a href="#">(SG MAH Link)</a> <a href="#">(SG MAH Link)</a> <a href="#">(MOI Link)</a></p> <p>စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ် သံရုံး၏ သံရုံး တာဝန်ခံ သံမှူးကြီး မစ္စတာ ချမ်းချမ်းအား စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်း ဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ မွန်လွဲ ၂ နာရီတွင် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးမှ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံ ယူနန်ပြည် နယ်၌ လတ်တလောဖြစ်ပေါ်နေသည့် ကုမ္ပဏီ လုပ်ငန်းရှင် များ၏ ဘဏ်စာရင်းများကို ယာယီပိတ်သိမ်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း၊ ယင်းကိစ္စတွင် မြန်မာ - တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ ငွေပေးချေမှုဆောင်ရွက်နေသော မြန်မာနိုင်ငံသား ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းရှင် အချို့၏ ဘဏ်စာရင်းများ ပါရှိသည့်အတွက် နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ် ကုန်သွယ်မှု တွင် နှောင့်နှေး ကြန့်ကြာမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းအပေါ် အမြန်ဆုံး အဆင်ပြေ ချောမွေ့စေရေး ကူညီဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် မြန်မာ နိုင်ငံမှ တရုတ်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့နေသော ဆန်နှင့်ပြောင်းတို့အား နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ အကျိုးစီးပွား ကို ရှေးရှု၍ တိုးမြှင့်တင်ပို့ ခွင့်ပြုနိုင်ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တရုတ်နိုင်ငံ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံက တရုတ်နိုင်ငံ၌ Online တွင် လောင်းကစားလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ပြီး ငွေကြေး ဆိုင်ရာမသမာမှုများ ဖြစ်ပေါ်နေသည် မှာ အချိန် ကာလကြာမြင့်နေ ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံရဲချုပ်ရုံးမှ တိုက်ရိုက်ကိုင်တွယ်ပြီး ၎င်းကိစ္စရပ်များကို စုံစမ်းဆောင်ရွက်မှု များပြုလုပ်ခဲ့ရာ တရုတ်နိုင်ငံအတွင်း ဘဏ်စာရင်းစုစုပေါင်း ၅၀၀၀ ခန့်ကို ယာယီပိတ်သိမ်းခဲ့ပါ ကြောင်း၊ အများစုမှာ တရုတ်လုပ်ငန်းရှင်များ ဖြစ်သော်လည်း အခြားနိုင်ငံသားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသား လုပ်ငန်းရှင် အချို့၏ ဘဏ်စာရင်းများလည်း ပါဝင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုကိစ္စရပ်ကြောင့် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုတွင် အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်စေခြင်းကို အမြန်ဆုံးဖြေရှင်းပေးနိုင် ရေးအတွက် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဗဟိုအစိုးရ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်း ရောင်း ဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ဗဟိုဘဏ်နှင့် ယူနန်ပြည်နယ်အစိုးရထံသို့ အစီရင် ခံတင်ပြပြီး အမြန်ဆုံး ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်းနှင့် တိုးတက်ဖြစ်ပေါ်မှု များကိုလည်း ချက်ချင်း အသိပေးပြောကြား သွားမည်ဖြစ် ပါ ကြောင်း ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ <a href="#">(MOI Link)</a></p> <p>ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ဥပဒေရေးရာ နှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာ ဆန်းစစ် သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရ ဦးရွှေမန်း သည် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ တရုတ်သံရုံး၏ သံရုံးတာဝန်ခံ သံမှူး ကြီး မစ္စတာချမ်းချမ်းနှင့် နံနက် ၁၁ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်ရေး ရာဆောင်အမှတ် (1-1)၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် တရုတ်သံမှူးကြီးက မြန်မာကုန်သည်များ၏ ဘဏ်စာရင်းများ ပိတ်သွားသည့်ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ဘဏ် စာရင်းများအား အမြန်ဆုံးပြန် လည်ဖွင့်ပေးနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများက အလေးထား စိစစ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သည်။ <a href="#">(MOI Link)</a></p>	<p>နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး</p>
၂၁	၂၁.၆.၂၀၁၇	<p>ကချင်ပြည်နယ်တွင် တပ်မတော်မှဖမ်းဆီးပြီး မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှု ဥပဒေပုဒ်မ(၁၇)နှင့် အမှုဖွင့်အရေးယူခံထားရသည့် လူငယ် ၄၈ ယောက်သည် ဇွန်လ ၂၀ရက်နေ့တွင် ဖမ်းမော်အကျဉ်းထောင်မှပြန်လည် လွတ်မြောက်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၆ခုနှစ်အောက်တိုဘာလတွင် KIO ကချင်လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ ထိန်းချုပ်ဒေသဘက် မိုင်ဂျာယန်တွင် သင်တန်းသွားတက်ခဲ့သည့် ပုတာအိုမြို့နယ်ဒေသခံ လူငယ် ၄၈ ဦးကို တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးထားပြီး မတရားအသင်း ဆက်သွယ်မှု ဥပဒေနှင့် အမှုဖွင့် အရေးယူထားဖြစ်သည်။" သူတို့ကတော့ မိုင်ဂျာယန်မှာ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးသင်တန်းသွားတက်တာပေါ့လေ။ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးသင်တန်းတက်ပြီးတော့ ပြန်လာတဲ့အချိန်မှာ လွယ်ဂျီမှာတချို့ ဖမ်းတယ်။ စိန်လုံမှာ တချို့ဖမ်းတယ်။ ဝိတ်မှာ တချို့ဖမ်းတယ်။ ဖမ်းပြီးတော့မှ မတရားအသင်းဥပဒေ အက်နဲ့ ဖမ်းလိုက်တာပေါ့။ "ဟု တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးခွန်နောင်ကပြောသည်။ ဖမ်းဆီးခံရသူများထဲတွင် အမျိုးသား ၄၃ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၅ဦး ပါဝင်ပြီး ဖမ်းမော် အကျဉ်းထောင်တွင် (၇)လတာ ထိန်းသိမ်းခံရပြီးနောက် ယခုလိုပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခြင်း ဖြစ်သည်။ <a href="#">(VOA Link)</a></p> <p>ကရင်ပြည်နယ် ဖားအုံမြို့နယ် ဝတ်ကြီးရွာအနီးတွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည့် ကျောက်မီး သွေးသုံး လျှပ်စစ် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ စီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ကန့်ကွက်မှုများရှိသော်လည်း ဖြစ်မြောက် အောင်ကြိုးစား လုပ်ဆောင်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် နန်းခင်ထွေးမြင့်မှ ဇွန်လ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ဖားအုံမြို့ ၊ ဇွဲကပင်ခန်းမတွင် ပြုလုပ်သည့် TTCL ကုမ္ပဏီ၏ ကျောက်မီးသွေးလောင်စာသုံးစာတံအား ပေးစက် ရုံစီမံကိန်းအတွက် ပတ်ဝန်းကျင်သက်ရောက်မှုဆိုင်ရာ (EIA) ဆန်းစစ် လေ့လာခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး မြို့နယ်အဆင့် ပထမအကြိမ် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြောဆိုခဲ့သည်။" ကျမတို့ ပြည်နယ် အတွက် လိုအပ်တယ်။ တကယ်ကို လိုအပ်နေလို့ ကျမတို့ဆောင်ရွက်နေတာဖြစ် တယ်။ ဒီလုပ်ငန်းကို ကျမတို့ဆောင်ပြီး ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့တယ်။ အနှောင့်အယှက်တွေရှိပေမယ့် တစ်ချိန်ကျရင် လူထုက ကျမတို့လုပ်ရပ်ကို ပြန်ပြီး ကျေးဇူးတင်မယ်လို့ ယုံကြည်တယ်။ ယုံကြည်တဲ့အတိုင်း လည်း ဖြစ်အောင်ကြိုးစားသွားမယ်"ဟု နန်းခင်ထွေးမြင့်မှ ပြောခဲ့သည်။ <a href="#">(KIC Link)</a></p>	<p>၁၇/၁ ကချင်</p> <p>ကျောက်မီးသွေး ကရင်</p>



ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်းမြို့နယ်အပါအဝင် ဟူးကောင်းဒေသသို့ တပ်မတော်မှ ထိုးစစ်ဆင်နေခြင်းသည် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ဆောင်ရွက်မှု အပေါ် တစ်စုံတရာ ရိုက်ခတ်လာနိုင်တယ်လို့ ကချင်နိုင်ငံရေးပါတီများ ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကော်မတီ KPCC မှ သဘောထား ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ "စစ်ပွဲတွေ၊ တိုက်ပွဲတွေ၊ ပဋိပက္ခတွေ ဖြစ်ပြီးတဲ့အခါမှာ ဒေသခံတွေက သူတို့ရွာတွေ ပြောင်းရွှေ့ခံ ရတယ်။ စုစည်းရွာအဖြစ် နေရတဲ့ အခါကျတော့ သူတို့လယ်ယာမြေတွေ လက်လွတ်ဆုံးရှုံးရတယ်။ အခုအချိန်အထိ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ တိုင်းရင်းသားတွေ တစ်သိန်းကျော်ပေါ့လေနေပေ။ သူတို့အနေနဲ့ သူတို့ လယ်ယာမြေတွေ ပြန်လည်မရရှိဘူးဆိုတဲ့ အနေအထားမှာ ကျနော်တို့လည်း စိုးရိမ်ပြီးမှ ဒါ အဓိက စာထုတ်ရတာပေါ့။" ဟု KPCC မှာ ပါဝင်သည့် ကချင်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီမှ ဦးဂျော်ဆန်းနော် ကပြောသည်။ (RFA Link)

ထုတ်ပြန်ချက် - ကချင်ပါတီများ

ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် ကျင်းပနေသည့် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ UNFC ၏ တတိယနေ့ အစည်းအဝေးတွင် UNFC မှ နှုတ်ထွက်ခွင့်တင်ထားသည့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ KIO၊ တအာန်းပလောင် လွတ်မြောက်ရေးတပ်ဦး PSLF/TNLA ၊ မြန်မာအမျိုးသား ဒီမိုကရေစီ မဟာမိတ် တပ်မတော် MNDA ကိုးကန့်နှင့် ဝ အမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ် WNO အပါအဝင် အဖွဲ့ ၄ဖွဲ့ကို နှုတ်ထွက်ခွင့်ပြုလိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်။ UNFCမှ ကချင်နှင့် အဖွဲ့ နှုတ်ထွက်လိုက်သည့်အတွက် လက်ရှိ UNFC တွင် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (MNSP)၊ ရှမ်းပြည်တပ် မတော်-ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ (SSPP/SSA)၊ ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP)၊ လားဟူဒီမိုကရက်တစ်ယူနီယံ (LDU)နှင့် ရခိုင်အမျိုးသား ကောင်စီ (ANC) ၅ ဖွဲ့သာ ကျန်ရှိသည်။ (DVB Link) (RFA Link) (VOA Link) (7Day Link) (RFA Link) (Eleven Link) (MM Times Link)

UNFC ညီလာခံ

UNFC ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ တိုင်းရင်း သားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အသစ်ပါဝင်လာမည်ကို လက်ခံမည် မဟုတ်ဘဲ NCA စာချုပ် ညှိနှိုင်းစဉ်ပါဝင်ခဲ့သည့် အဖွဲ့ ၂၁ ဖွဲ့ကိုသာ အစိုးရဘက်မှအသိ အမှတ်ပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဦးဖော်ဌေးမှ ဇွန် ၂၁ ရက် ည ၇ နာရီက နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော်၌ပြုလုပ် သော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောဆိုခဲ့ သည်။ ဦးဖော်ဌေးမှ "ငြိမ်းချမ်းရေးအကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကိစ္စနဲ့ပတ်သက်လို့ တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ UNFC အစည်းဝေးတွေ လုပ်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ လုပ်နေတာနဲ့ပတ်သက်လို့ UNFC ကို ပြင်ဆင် ဖွဲ့စည်းတာနဲ့ပတ်သက်လို့ရှိတယ်ဆိုတဲ့သတင်းတွေလည်း ကြားရတယ်။ ကြားရတဲ့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရရဲ့သဘောထားကို မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ကဒေါက်တာ မျိုးဖော်ဦး လွှတ်ပြီးတော့ ပြောထားပါတယ်။ UNFC ပြင်ဆင်ဖွဲ့ စည်းတဲ့အခါမှာ အစိုးရရဲ့ လက်ခံနိုင်လက်မခံနိုင်တဲ့အနေအထား တွေနဲ့ ရှုပ်သွားမှာကြောက်လို့ ဒီညီလာခံမတိုင်ခင်ကနေ ကြိုတင် ပြီးတော့ပြောရခြင်းဖြစ်တယ်။ ကျွန်တော်တို့အစိုးရနဲ့တပ်မတော် နဲ့ NCA ညှိနှိုင်းခဲ့စဉ်မှာပါခဲ့တဲ့အဖွဲ့ ၂၁ ဖွဲ့ရှိတယ်။ အစိုးရအနေ နဲ့ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အသိအမှတ်ပြုမယ်။ လက်ခံမယ်"ဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။ (MMSTD Link)

အစိုးရ ပြောကြားချက်

ယခင်အစိုးရနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ပူး ပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ဥရောပမြန်မာရုံး (Euro Burma Office- EBO) ဒါရိုက်တာ ဦးဟန်ညောင် ဝေကို ပြည်ပခွင့်ပိတ်ပင်ထား ခြင်းမရှိကြောင်းနှင့် အချိန်မရွေး ဝင်နိုင်၊ ထွက်နိုင်ကြောင်း သမ္မတ ရုံးပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးဖော်ဌေး မှ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ "ဦးဟန်ညောင်ဝေကိုစွဲက တော့ ဗီဇာပိတ်ပင်တယ် ဘာညာ ပြောနေတာပေါ့။ အဲဒီကတည်းက ကျွန်တော်တို့က ဗီဇာပိတ်ပင်တယ် လို့ မပြောပါဘူး။ နံပါတ်တစ်အချက်ပေါ့။ ဦးဟန်ညောင်ဝေနဲ့ ပတ်သက်လို့ အစိုးရအနေနဲ့ ဗီဇာပိတ်ပင် ထားခြင်းမရှိပါဘူး" ဟု ဦးဖော်ဌေးမှ ဇွန်လ ၂၁ရက်တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော်၌ ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ဦးဟန်ညောင်ဝေ၏ EBO အနေနှင့် အရင်စိုးရလက်ထက်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို တာဝန်ယူခဲ့သည့် အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်သည့် Myanmar Peace Center နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တာရှိသည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံကို အကြိမ်ကြိမ် ဝင်ထွက်နိုင်သည့် Multiple Visa ပေးထားသော်လည်း လက်ရှိအစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မရှိတော့သည့်အတွက် Social Visa နှင့်သာ ဝင်ထွက်ခွင့်ပြုတော့မည်ဟု လည်း အစိုးရဘက်မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (Forntier Link) ( 7 Day Link)

ဟန်ညောင်ဝေ

ဇွန်လ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန် မြို့၌ JMC ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်ပြီး JMC-U နှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်ထောင်စု အဆင့် ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီတာဝန်ရှိသူများ အရပ် ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်း ၁၁ ခုတို့ မှ ပုဂ္ဂိုလ်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ "JMC ဆိုင်ရာ အချက်အလက်ကလေးတွေကို သိရှိစေလို တဲ့ရည်ရွယ်ချက်နဲ့လုပ်တဲ့ အလုပ် ရှိဆွေးနွေးပွဲဖြစ်ပါတယ်။ စောင့် ကြည့်မယ့်သူ တစ်ယောက်သည် ဘာတွေလုပ်ရမယ်။ သူတို့ရဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်တွေကိုရှင်းပြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ JMC မှာတော့ CSOs တွေအနေနဲ့ ပါဝင်ခွင့်ရမယ့် မူဝါဒချမှတ်ထားတာကတော့ သူ တို့ Capacity Building လုပ်ပေး ဖို့ နေရာကိုပဲ သူတို့ JMC နဲ့ပေါင်း စပ်လုပ်ဖို့ အနေအထား လေး ကိုပဲ မူဝါဒချမှတ်ထားပါတယ်" ဟု JMC-U အတွင်းရေးမှူး(၂) ဝိုင်း မျိုးကြီးဝဏ္ဏအောင်မှ ဆွေးနွေးပွဲ အပြီးတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ (7 Day Link)

JMC Workshop

ဦးကိုနီကို သတ်ရန် နောက်ကွယ်မှ စေခိုင်းသူအောင် ဝင်းခိုင်သည် DKBA လက်နက် ကိုင်အဖွဲ့တွင် လာရောက်တိမ်း ရောင်နေသည်ဟူသော သတင်း များ ထွက်ပေါ်လာပြီးနောက် နိုင်ငံတော်ဥပဒေချိုးဖောက်သူများကို လက်ခံထားခြင်းမရှိကြောင်း ဒီမို ကရေစီအကျိုးပြု ကရင်တပ်မတော်(DKBA) မှ ဇွန်လ ၂၁ ရက်စွဲဖြင့် ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဒီမိုကရေစီ အကျိုးပြု ကရင်တပ်မတော် (DKBA)နှင့် ပတ်သက်သော သတင်းအမှားများ လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် ပြောဆိုရေးသားနေ၍ သတင်း ထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း "လူမှု ကွန်ရက်မှာ NCA ထိခိုက်နိုင်တဲ့

ကြေညာချက် DKBA

အရေးအသားတွေ ခဏခဏတက်နေလို့။ DKBA က ဘယ် DKBA လဲပေါ့။ တချို့ကိစ္စတွေက ရောချ နေတော့ ကျွန်တော်တို့အစိုးရနဲ့ NCA ထိုးထားတာကို ထိခိုက်နိုင် တယ်ပေါ့နော်။ အောင်ဝင်းခိုင်က ဒီရောက်တယ်ဘာညာနဲ့ ရေးနေ တာတွေ တွေ့လို့။ ဒီလိုသတင်း တွေကြောင့် နိုင်ငံတော်ကလည်း ကျွန်တော်တို့အပေါ်မှာ ယုံကြည်မှု ပျက်ပြားမှာလေ” ဟု ဒီမိုကရေစီအကျိုးပြု ကရင့် တပ်မတော်(DKBA)မှ ဗိုလ်ကြီး အဆင့်ရှိသူ စောစိုးမြင့်မှ ပြောသည်။ (7 Day Link)

ပေါ်ပေါက်လာနိုင်တဲ့ ပဋိပက္ခတွေကို ကြိုတင် အသိပေးခြင်း၊ သံတမန်နည်း အရ ကြိုတင်ကာကွယ်တဲ့ နည်းလမ်းတွေနဲ့ အတွေ့အကြုံတွေကို အရှေ့တောင် အာရှ နိုင်ငံများ အသင်း အာဆီယံ ဒေသဆိုင်ရာ ဖိုရမ် အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံ ၂၇ နိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်တွေ၊ ကျွမ်းကျင် ပညာရှင်တွေ ရန်ကုန်မြို့မှာ သုံးရက်ကြာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည် ။ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပဋိပက္ခကြိုတင် အသိပေး ကာကွယ်ခြင်းဆိုင်ရာ ယန္တရား တည်ဆောက်ထားသည့် အကြောင်းကိုလည်း ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ “အခုကျနေတဲ့ မြန်မာပြည်နဲ့ ပတ်သက်ရင်တော့ ဒီအိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတွေ ကတော့ ဒီမှာရှိတဲ့ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခပေါ့နော် အခုဖြစ်နေတာတွေကို စိတ်ဝင်စားတာရှိပါတယ်။ နောက်တခုက ရခိုင်ဘက်က အခုလက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုတွေပေါ့နော် ဒီမှတ်စလင်အုပ်စုတွေ အစိုးရအုပ်စုတွေ လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှု တွေ ရှိလာတဲ့အခါမှာ အဲဒါကိုတော့ နိုင်ငံတကာကလည်း အထူးသဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်နိုင်ငံနဲ့ ကျနေတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ အိမ်နီးချင်း မဟုတ်ပေမယ့် ဖြစ်စဉ်အရ ဆက်စပ်တဲ့ နိုင်ငံတွေရှိတယ်။ ဥပမာ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ ၊ မလေးရှားတို့၊ အင်ဒိုနီးရှားတို့ ဒါမျိုးတွေကိုလည်း သူတို့တွေ စိတ်ဝင်စားမှုရှိပါတယ်။ အဲဒီတော့ မြို့ပြောရမယ်ဆိုရင်တော့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဖြစ်နေတဲ့ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခနဲ့ ကိစ္စအရပ်ရပ်ကိုတော့ အာဆီယံနိုင်ငံ အကြားထဲမှာတော့ စိတ်ဝင်စားမှုရှိကြပါတယ်။” ဟု အာဆီယံ ဖိုရမ်မှာ ဦးဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့သူ တဦးဖြစ်တဲ့ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူ ဦးမင်းဇော်ဦးမှပြောကြားသည်။ (VOA Link)

အာဆီယံဖိုရမ်

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် Tula မြို့သို့ သွားရောက်ခဲ့ရာ JSC KBP ကုမ္ပဏီ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. Yuri Savankov မှကြိုဆိုခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များအား JSC KBP ကုမ္ပဏီ အစည်းအဝေးခန်းမတွင် စစ်လက်နက်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်နေမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များမှ Power Point ဖြင့် ရှင်းလင်းခဲ့ပြီး ကာချုပ်မှလည်း ပြန်လည်မေးမြန်းခဲ့သည်။ ထို့နောက် Lipetsk မြို့ရှိ အမှတ် (၄) လေကြောင်းအတတ်သင် သင်တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်လေ့လာခဲ့ကာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ SU 30 SM နှင့် SU 34 တိုက်ခိုက် ရေးလေယာဉ်များ၏ Simulator များတွင် စမ်းသပ်မောင်းနှင်ခဲ့ပြီး တပ်မတော် (လေ) မှ သင်တန်းသားများ စေလွှတ်လေ့ကျင့်နိုင်ရေး အမှတ် (၄) လေကြောင်းအတတ်သင် သင်တန်းကျောင်း၏ ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည့် (SG MAHI Link) (Frontiner Link) (Eleven Link)

နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး

၂၂ ၂၂.၆.၂၀၁၇

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံ မြို့နယ်တွင်းမှာ လှုပ်စစ် ဓာတ်အား ၁၂၀၀ မဂ္ဂါဝပ် ထွက်ရှိမယ့် ကျောက်မီးသွေးသုံး ဓာတ်အားပေး စက်ရုံ တည်ဆောက်မယ့် ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု တာဝန်ယူတာဝန်ခံမှု အားနည်းနေခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ဆောင်နေသည့် ကာလတွင် မူများ၊ ပေါ်လစီများ သေချာ မချမှတ်ရသေးသည့်အတွက် အကြီးစား စီမံကိန်းများ မလုပ်သင့်ဟု ဆိုပြီး ကရင်လူထု အခြေပြု အဖွဲ့အစည်းများ အပါအဝင် အရပ်ဘက် လူ့အဖွဲ့အစည်း ၁၀၀ ကျော်မှ ကန့်ကွက်ခဲ့သည်။ “ ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်ကတော့ ဒီကနေ့ ရှင်းလင်းပွဲမှာတော့ ဒါကြီးကို လုပ်မယ်လို့တော့ ပြောသွားတယ်လေ။ ကျောက်မီးသွေး စက်ရုံနဲ့ ပတ်သက်လို့ အကယ်၍ လူထုတွေက တခုခု ဆိုးကျိုးတွေ ဘာတွေ ပေါ်လာခံစားရမယ် ဆိုရင် သူ့အနေနဲ့ အပြစ်ကို ခံယူမယ်လို့တော့ ပြောသွားတာတော့ တွေ့ရတယ် ခင်ဗျ” ဟု EIT လုပ်ငန်းစဉ်၏ အရပ်ဘက် ကိုယ်စားလှယ် ဖြစ်သည့် စောမီးဘွယ်ဒီမှ ပြောသည်။ ကရင်ပြည်နယ် ခန်းမတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် တိုယိုထိုင်း ကုမ္ပဏီနှင့် အစိုးရတို့ မိတ်ဆက်ပွဲတွင် အစိုးရဘက်မှ ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး သူ၏ သဘောထားကိုလည်း ပြောဆိုခဲ့သည်။ (VOA Link)

ကျောက်မီးသွေး ကရင်

ကရင်ပြည်နယ် လီဒိုကားလမ်းမဘေး ၁၂၀၀ မဂ္ဂါဝပ် (သုံးမိုင်ကျော်) အတွင်းနယ် မြေရှင်းလင်းမှုများ ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်၍ ဇွန်လ ၂၃ ရက်မှဇူလိုင် ၂ ရက်အတွင်း တောင်ယာခုတ် ခြင်း၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ သား၊ ငါးရှာခြင်းများ မပြုလုပ်ရန် ဖားကန်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ လေးရွာမှပြည်သူများအား တပ်မတော်မှဖွဲ့စည်းလှူ ချက်နံနက်တွင် အကြောင်းကြားစာပေးပို့ခဲ့သည်။ သုံးနာရီခန့်အကြာ တွင် အဆိုပါစာကိုပြန်လည်ရုပ်သိမ်းကြောင်း နယ်မြေခံတပ်ကမှ ဆက်သွယ်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း အကြောင်းကြားစာရရှိသည့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး တစ်ဦးမှ ပြောသည်။ “မနက် ၁၀ နာရီလောက်မှာ ရောက်လာတယ်။ စာကတော့ ခလရ ၂၉၇ (အမှတ် ၂၉၇ မြေလျင်တပ်ရင်း) ကပို့လိုက်တာပါဗျ။ ဒါ ပေမဲ့ ၁ နာရီလောက်မှာတော့ အဲဒီစာပြန်ရုပ်သိမ်းပါတယ်ဆိုတဲ့ဟာကို ဖုန်းနဲ့လှမ်းပြောပါတယ်ဗျ” ဟု ဝါရာရွတ် ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနော်ဒီးမှပြောသည်။ လက်ရှိအချိန်သည်ဒေသခံ များ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ် ငန်းဆောင်ရွက်သည့်အချိန်ဖြစ်၍ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခြင်းများ မရှိအောင် ချင့်ချိန်ဆောင်ရွက်ရန် တပ်မတော်နှင့် KIA တို့ကို မြစ်ကြီးနားမြို့ အခြေစိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေး အကျိုးဆောင်အဖွဲ့ (PCG) မှဦးလှိုင်ဝန်ကျမှ တောင်းဆိုလိုက်သည်။ (7Day Link) (NMG Link)

နယ်မြေရှင်းလင်း တချင်

ရုရှားနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သည် နံနက် ၉ နာရီတွင် Sevastopol ဟိုတယ်ရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ Black Sea Fleet ရေတပ်စခန်းဌာနချုပ်မှ Vice Admiral Kulekov Valaydii နှင့်

နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး

**မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့ (Burma Monitor)**

**ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း၊ အတွဲ(၂)၊ ဇွန်၊ ၂၀၁၇**

		<p>တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် Sevastopol မြို့အတွင်း လှည့်လည် ကြည့်ရှုလေ့လာကြပြီး အမြန်သွားရေယာဉ်များဖြင့် မြောက်ပိုင်းဆိပ်ကမ်းရှိ Moskva ခရုဏစစ်သင်္ဘောနှင့် တောင်ပိုင်းဆိပ်ကမ်းရှိ ရေငုပ်သင်္ဘော ROSTOV-NA-DONU တို့အား သွားရောက်လေ့လာခဲ့သည်။ <a href="#">(တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)</a> <a href="#">(တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)</a> ( <a href="#">Eleven Link</a>) ( <a href="#">MOI Link</a>) <a href="#">(Senior General Min Aung Hlaing Link)</a></p>	
၂၃	၂၃.၆.၂၀၁၇	<p>တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA နှင့် တပ်မတော်တို့ ဇွန်လ ၂၃ရက်နေ့တွင် နမ့်ဆန်မြို့နယ်၌ တိုက်ပွဲ(၂)ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ နံနက် ၉း၅၀ မှစတင်ပြီး နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊မန်လန်းကျေးရွာနှင့် လုံတောက်ကျေးရွာကြားတွင် TNLA တပ်ရင်း ၉၁၉နှင့် တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ နေ့လည် ၁၂း၃၀ နာရီအချိန်မှ စတင်ပြီး နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊မန်လန်းကျေးရွာနှင့် ပန်တောင်းကျေးရွာကြားတွင် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း(၉၁၉)နှင့် တပ်မတော် ၁၀၀(၅၀၀/၅၀၃) ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့တို့ နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင်တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ <a href="#">(PSLF/TNLA Link)</a></p> <p>ရုရှားနိုင်ငံသို့ချစ်ကြည်ရေးခရီး ရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သော တပ်မတော် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် မော်စကိုမြို့ရှိ တပ်မတော်လေဆိပ် Chkalovskii သို့ရောက်ရှိကြပြီး ရုရှားတပ်မတော်တွင် အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် TL-76 TD အမျိုးအစား ကုန်တင်လေယာဉ်အား ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့သည်။ ထို့နောက် ညနေ ၃ နာရီတွင် မော်စကိုမြို့ရှိ Demodedovo လေဆိပ်မှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့သည်။ <a href="#">(တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)</a></p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး</p>
၂၄	၂၄.၆.၂၀၁၇	<p>နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊ ပန်တောင်းကျေးရွာနှင့် မန်လန်းကျေးရွာ ကြားတွင် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA နှင့် တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲနှစ်ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ နံနက် ၉း၃၀ နာရီအချိန်မှ ၁၀း၀၀ နာရီအချိန်ထိ TNLA တပ်မဟာ(၄)လက် အောက်ခံ တပ်ရင်း(၉၁၉)နှင့် စကခ(၁)လက်အောက်ခံ (၅၀၁/၅၀၃) ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ နေ့လည် ၁၁း၀၀ နာရီတွင်လည်း ထပ်မံ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ <a href="#">(PSLF/TNLA Link)</a> <a href="#">(The Voice Link)</a></p> <p>ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ)အား ပယ်ဖျက်ပေးရေး ကိစ္စအပါအဝင် ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေအပေါ် ပြန်လည်ဆန်းစစ်ရန် အရပ်ဖက် အဖွဲ့အစည်း ၂၂ ဖွဲ့ကာ အစိုးရအဖွဲ့နှင့် လွှတ်တော်အား တောင်းဆိုသည့် ပူးပေါင်းကြေညာချက် တစ်စောင်အား ယနေ့(ဇွန်လ ၂၄ ရက်) နေ့စွဲ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ကြေညာချက်အား သတင်းမီဒီယာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးကဏ္ဍ တာဝန်ယူမှုရှိရေး အထောက်အကူပြု ဌာန အပါအဝင် အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၂၂ ဖွဲ့ ပါဝင်သည့် “ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေပြင်ဆင်ရေးနှင့် ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ) ဖျက်သိမ်းရေးနှင့် လှုပ်ရှားမှု ပူးပေါင်းအဖွဲ့” က ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ <a href="#">(The Ladies Link)</a></p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>၆၆ဃ</p>
၂၅	၂၅.၆.၂၀၁၇	<p>ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်နှင့် နမ့်ဆန်မြို့နယ်ရှိ နေရာလေးနေရာ၌ တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA နှင့် တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် ပန်ကူနှင့်မန်ကိုင်ကျေးရွာကြားတွင် နံနက် ၅း၀၀နာရီ အချိန်မှ ၆း၂၀နာရီအချိန်ထိ TNLA တပ်မဟာ(၅)လက်အောက်ခံ တပ်ရင်း(၃၃၅)နှင့် တပ်မတော် ၁၀၀(၅၆၇)တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ နောင်လွတ်ကျေးရွာနှင့် နောင်ခိုင်ကျေးရွာကြားတွင် နံနက် ၈း၀၀ နာရီအချိန်မှ ၈း၂၅ နာရီအချိန်ထိ TNLA တပ်ရင်း(၈၁၈)နှင့် တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ ဇင်ပန်ကျေးရွာနှင့်မိုင်းထန်ကျေးရွာကြားတွင် မွန်းတည့် ၁၂နာရီအချိန်မှ နေ့လယ် ၁း၀၀ နာရီအချိန်ထိ TNLA တပ်ရင်း (၄၄၇)နှင့် တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ကာ နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊ မြို့သစ်ကျေးရွာနှင့် လန်လွယ်ကျေးရွာကြားတွင် နေ့လယ် ၁း၅၀) ၁ရီအချိန်မှ စပြီး TNLA တပ်မဟာ(၆) လက်အောက်ခံ တပ်ရင်း(၅၉၅/၅၇၇)နှင့် တပ်မတော်ခလရ(၅၀၂)တို့မှ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ <b>တပ်မတော်နဲ့ TNLA တို့သည် ဇွန်လ ၂၃ ရက်နေ့မှစပြီး၂၅ ရက်နေ့ အထိ သုံးရက်အတွင်း တိုက်ပွဲ ၈ ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။</b> တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အဓိကကတော့ ထိုးစစ်ပါ။ ထိုးစစ်များလာတော့ တိုက်ပွဲဖြစ်တယ်။ ကျနော်တို့ လှုပ်ရှားတဲ့ နယ်မြေအတွင်းမှာ နေရာတော်တော်များများမှာ မြန်မာ့ တပ်မတော်က ထိုးစစ်တွေ ပြုလုပ်လာတယ်။ အထူးသဖြင့် ကျနော်တို့ နေတဲ့နေရာနဲ့ သူတို့ရှိတဲ့နေရာနဲ့ နာရီပိုင်းအတွင်း သွားလာနိုင်တဲ့ အနေအထားတော့ ရှိတယ်။ အဲဒါကြောင့်မို့လို့ တစ်ဘက်ဘက်က နည်းနည်း လှုပ်ရှားလိုက်ရင်တော့ တိုက်ပွဲတွေဖြစ်ပွားတာ"ဟု TNLA မှ ဝိုင်းချုပ်မှူး မိုင်းအိုက်ကျော်ကပြောကြားသည်။ <a href="#">(RFA Link)</a> <a href="#">(PSLF/TNLA Link)</a> <a href="#">(VOA Link)</a></p> <p>ကချင်ပြည်နယ် ဖားကန့်မြို့နယ် ဝါကျဲမှော်တွင် ညနေပိုင်း၌ ငွေဆင်ကျောက်မျက်တူးဖော်ရေး လုပ်ကွက်၏ လုံခြုံရေးတာဝန်ကျ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရေမဆေးသမားများ ရုန်းရင်းဆန်ခတ်ဖြစ်ပြီး ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ရေမဆေး သမားတစ်ဦးသေဆုံးပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ အစိုးရနှင့် အကျိုးတူလုပ်ကိုင်နေသည့် ထိုလုပ်ကွက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး "ရဲတပ်ကြပ်ကြီးမျိုးမင်းဦး ဦးစီးတဲ့ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၆ ဦး အဲ့မှာရှိနေပါတယ်။ မဝင်လာဖို့တားဆီးတာကို မရတဲ့ အတွက်ကြောင့် ရဲတပ်သားကျော်ဆွေဦးက သူ့ကိုင်တဲ့သေနတ်နဲ့ မြောက်ပြီးပစ်တဲ့အခါ မှာ ရေမဆေးကျောက်အဖွဲ့တွေထဲက ဇော်ဝေဆိုတဲ့သူသေနတ်ထိမှန်သွားတာပါ" ဟု ကချင်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီးထွန်းဦး မှပြောသည်။ ဖြစ်ပွားမှုနှင့်ပတ်သတ်ပြီးသေမှုသေခင်းဖြင့် အမှုဖွင့် ထားသည်ဟု ရဲမှူးမှဆိုသည်။ <a href="#">(RFA Link)</a></p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>သယံဇာတ</p>

		<p>နမ့်ဆန်မြို့နယ် နမ့်ဆန်အုပ်စု လွယ်ပြတ်ကျေးရွာသား (၆)ဦး နှင့် ဆိုင်ကယ် (၆)စီးကို တပ်မတော် တပ်ရင်း (၅၀၄)နှင့် (၅၀၆) အဖွဲ့မှ ဝေါတာဆွဲသွားခဲ့ပြီး လမ်းတွင် တအာင်းတပ်မတော်နှင့် ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင် တိုက်ပွဲဖြစ် ပွားရာ ရွာသား(၆)ဦးအနက် (၅)ဦးမှာ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်သွားသော်လည်း (အဘ)ဦးအိုက်ဟန် (အမိ)ဒေါ် အေမတ်တို့၏သား မိုင်းအိုက်သန်းသည် ထွက်ပြေးရန် ကြိုးစားနေစဉ်တွင်ပင် တပ်မတော် တပ်ရင်း (၅၀၄)နှင့် (၅၀၆)အဖွဲ့၏ သတ်ဖြတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်ဟု TNLAမှ သတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့ သည်။ <a href="#">(PSLF/TNLA Link)</a></p>	HR Violation
၂၆	၂၆.၆.၂၀၁၇	<p>ဇွန်လ ၂၆ရက်နေ့တွင် နမ့်ဆန်မြို့နယ်တွင် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA နှင့် တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့ သည်။ နမ့်ဆန်မြို့နယ်လန်လွယ်ကျေးရွာနှင့် လွယ်ပန်ကျေးရွာကြားတွင် နံနက် ၈:၅၅ နာရီ အချိန်တွင် TNLA တပ်ရင်း(၉၈၇)နှင့် တပ်မတော် ၁၀၃(၅၀၂)တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ၂၅ရက်နေ့ မွန်းလွှဲပိုင်း (၁၃:၃၀)တွင်စတင်ပြီး မြို့သစ်ရွာအနီးတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော တိုက်ပွဲသည် ၂၆ရက်နေ့ နံနက် (၂:၃၀)အထိ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး စစ်ရေးတင်းမာလျက်ရှိသည်။ <a href="#">(PSLF/TNLA Link)</a></p> <p>နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊ မာန်ပိုင်ကျေးရွာနှင့် နမ့်လင်းကျေးရွာကြားတွင်လည်း နေ့လည်(၁၂:၁၀)နာရီမှ (၁၂:၂၀)နာရီအချိန်ထိ TNLA တပ်ရင်း(၅၉၃)နှင့် RCSS/SSA တောင်ပိုင်းတို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ <a href="#">(PSLF/TNLA Link)</a></p> <p>ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ ပိန်းဟွယ်ရွာမှ တာအိုက်ဒဲ နေအိမ်အား လက်နက်ကြီး ထိမှန်ခဲ့သဖြင့် ညှိသေဆုံးပြီး တစ်ဦး ဒဏ်ရာရခဲ့သည်။ အဆိုပါ ပစ်ခတ်မှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး တပ်မတော်နှင့် TNLA တို့မှ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး အပြန်အလှန် စွပ်စွဲလျက်ရှိသည်။ ထူးခြားချက်မှာ တပ်မတော်ဘက်မှ TNLA ကိုသာ စွပ်စွဲခြင်း မဟုတ်ဘဲ KIA/TNLA ဟု ပူးတွဲဖော်ပြခြင်း ဖြစ်သည်။ <a href="#">(PSLA/TNLA Link)</a> <a href="#">(Northern Alliance - Burma Link)</a> <a href="#">(တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)</a></p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်နမ့်ဆန်မြို့နယ် မန်လန်ရွာတွင် တပ်မတော်နှင့် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA အကြားဖြစ်ပွားနေ သည့် တိုက်ပွဲကြောင့် မန်လန်ဒေသခံရွာသား(၃၀၀)လောက်ရွာတွင်းမှာ ပိတ်မိနေပြီး နေအိမ်များမှ စွန့်ခွာကာ ရွာဘုန်းတော် ကြီးကျောင်း တွင် သွားရောက် စုဝေးနေကြရသည်။ အိမ်တစ်အိမ်မှာ စုနေကြသည့် ၁၉ နှစ်နှင့် အသက် ၂၀ အရွယ် လူငယ် ၆ ယောက် ကိုလည်း တပ်မတော်ဖက်က ကြိုးတုပ် ဖမ်းဆီးပြီး ဘုန်းကြီးကျောင်းကို ခေါ်လာခဲ့ရာမှာ တစ်ယောက်က ရိုက်နှက် ခံခဲ့ရသည်ဟု ရွာသား တစ်ယောက် က ပြန်ပြောကြောင်း မန်လန်ကနေ ထွက်ပြေးလာပြီး မန်လွယ် ရွာက ဘုန်းကြီးကျောင်းတွင် ခိုလှုံနေသည့် ကိုလှမြင့်က ပြောသည်။ “အခု မန်လန်ရွာအခြေအနေက အခုနည်းနည်းတော့ဆိုးတယ်ပေါ့။ သူတို့ထင်ထားတဲ့လူတွေ အစိုးရစစ်ကြောင်းကြောင့် တိုက်ပွဲဖြစ်နေတယ်ဆိုပြီး အစိုးရစစ်ကြောင်းကလည်း သူတို့ဖမ်းထားတယ် ၅ ယောက်တော့ရှိပြီပေါ့နော် အစကတော့ ၆ ယောက်ပေါ့နော် ၁ ယောက်ကိုတော့ လွှတ်ပြီးသွားပြီ ၊ နောက်ကျန်တဲ့ ၅ ယောက်ကိုတော့ သူတို့ ဒီအတိုင်းပဲ ဖမ်းထားတယ် ပေါ့နော်။ ရွာသူရွာသားတွေကတော့ ဘုန်းကြီးကျောင်းမှာပဲ အကုန်လုံးစုကြတယ်ပေါ့နော် ၃၀၀ ကျော်ကျော်လောက်ရှိမယ်။ အိမ်တိုင်းစုပြီး ဘုန်းကြီးကျောင်းမှာ ခေါ်ထားတယ်။ ဘယ်သူမှ ကိုယ့်အိမ်ကိုပြန်လို့မရဘူးပေါ့နော်။ ကလေးမိဘတွေရော ကျောင်းသူကျောင်းသားတွေရော ဘုန်းကြီးကျောင်းမှာပဲ။ ဆိုင်တွေ လည်း သိမ်းပြီးတော့ သူတို့ပိတ်ခိုင်းတယ် ၊ အိမ်တိုင်းကို သော့မပါတဲ့အိမ်ကျတော့ ဖျက်ပြီးတော့ ပြတင်းပေါက်တွေ လှုပ်ပြီးတော့ အကုန်လုံး စစ်ဆေးနေတယ် တအိမ်ပြီးတအိမ်ပေါ့။” ဟုဒေသခံရွာသား မိုင်အိုက်လှ မှပြောသည်။ လက်နက်ကြီးတွေ ကျလို့ မန်လန်ရွာ မှမန်လွယ် ရွာကို ပြေးသူ ၃၀ နီးပါး၊ နမ့်လင်း ရွာကို ပြေးသူ ၅၀ နီးပါးနှင့် တခြားရွာ ဖက်ကို ပြေးသူ စုစုပေါင်း ၁၀၀ နီးပါး ရှိတယ်လို့ သိရသည်။ ပလောင် ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသတွင် TNLA နှင့် တပ်မတော် အကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားပြီဆိုလျှင် တပ်မတော်က ရွာထဲသို့ ဝင်ပြီး ရှာဖွေတာမျိုး မကြာခင်က လုပ်လေ့ ရှိပြီး ရွာသူရွာသားများအနေဖြင့် ထိတ်လန့် ကြောက်ရွံ့နေရသည်ဟု တအာင်း ပလောင် အမျိုးသား ပါတီမှ ပြောသည်။ ရွာထဲသို့ တပ်မတော်သားများ ဝင်လာလျှင် အရပ်သားများ အထိတ်တလန့်ဖြစ်ကြရသည့် ကိစ္စအား မည်သူကမျှ အကာအကွယ် မပေးနိုင်ဟု တအာင်းပလောင် အမျိုးသား ပါတီ ခေါင်းဆောင် တစ်ယောက်က ပြောသည်။ ယခုလို ဖြစ်ရပ်မျိုးအား ဖြေရှင်းပေးရန် သက်ဆိုင်ရာ ဗျူဟာမှူး၊ တပ်ရင်းမှူးတို့ထံ တင်ပြပြီး ဘာမှ လုပ်မပေးလျှင် လွှတ်တော်မှာ တင်ပြတာမျိုးပဲ လုပ်နိုင်မည်ဟု အဆိုပါ ပါတီခေါင်းဆောင်မှ ပြောသည်။ သို့ပေမယ့်လည်း တကယ်တမ်းမှာ ထိရောက်မှု ရှိဖို့ မမျှော်လင့်နိုင်ဘူးဟု ဆိုသည်။ <a href="#">(VOA Link)</a> <a href="#">(BBC Link)</a></p> <p>DVB သတင်းထောက်နှစ်ဦးနှင့် ဧရာဝတီသတင်းဌာနမှ သတင်းထောက်တဦးအား တအာင်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ TNLA နှင့် ဆက်သွယ်ခဲ့သည်ဟုဆိုပြီး ဖမ်းဆီးလိုက်သည့်အကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊ ဘုရားကြီးကျေးရွာအနီးနမ့်ဆန်ဘက်မှ သီပေါဘက်ကို မောင်းနှင်လာသည့် မသင်္ကာဖွယ် လိုင်စင်မဲ့ ကားနှစ်စီးကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးသည့်အခါ DVB သတင်းဌာနမှ အကြီးတန်း သတင်းထောက် ဦးအေးနိုင်နှင့် ဦးပြည့်ဘုန်းနိုင်၊ ဧရာဝတီသတင်းဌာနမှ သတင်းထောက် ဦးသိန်းဇော်တို့အပါအဝင် အမျိုးသား ၇ ဦးကို တွေ့ရှိပြီးသူတို့မှ TNLA အဖွဲ့နှင့် ဆက်သွယ်ခဲ့သည်ဟု စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ရသဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဖို့ လားရှိုးမြို့နယ်ရဲစခန်းကို လွှဲပြောင်းထားကြောင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ဧရာဝတီနှင့် DVBသတင်းဌာန တာဝန်ရှိသူတို့ကမူ ၎င်းတို့၏ သတင်းထောက်များသည် အဆိုပါ ဒေသအတွင်း ကျင်းပ ပြုလုပ်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါး အလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အခမ်း အနားသို့ သတင်းယူရန် သွားရောက်ကြခြင်းသာဖြစ်သည်ဟု ပြောဆိုထား သည်။ “သတင်းထောက်က သတင်းထောက်အလုပ် သွားလုပ်တာမျှ၊ သွားတာက TNLA က ဖိတ်တာ။ မူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးနေ့</p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>TNLA – RCSS တိုက်ပွဲ</p> <p>HR Violation</p> <p>မန်လန်ကျေးရွာ HR Violation</p> <p>၁၇/၁ သတင်းသမားများ</p>

သတင်းလာယူဖို့ပါ။ သူပုန်နယ်မြေသွားတယ်ဆိုတာက ဒီအဖွဲ့က ၂၁ ပင်လုံတောင် လာတက်တဲ့အဖွဲ့ပဲလေဗျာ။ ဘာကြောင့် အခုမှ သူပုန်ဆက်သွယ်မှုဖြစ်ရတာလဲ”ဟု DVB သတင်းဌာန၏ မြန်မာပြည်ပျံ့နှံ့ အကြီးအကဲ ဦးတိုးဇော်လတ်မှ ပြောသည်။ (BBC Link) (တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link) (Frontier Link) (RFA Link) (VOA Link) (DVB Link) (Irrawaddy Link)

တိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် ဇွန်လ ၂၀ မှစ၍ကျင်းပခဲ့သည့် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ UNFC ၏ ဒုတိယအကြိမ် ညီလာခံတွင်ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ NMSP မှ နိုင်ဟံသာ၊ ဒုဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် ရခိုင်အမျိုးသား ကောင်စီ ANC မှ ဒေါက်တာ ခင်မောင်၊ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး အဖြစ် ကရင်နီ အမျိုးသား တိုးတက်ရေးပါတီ KNPP မှ ရူးဦးရယ်၊ တွဲဘက် အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ၁ အဖြစ် ရှမ်းပြည် တိုးတက်ရေးပါတီ SSPP မှ ဗိုလ်မှူးကြီး စေအွန် ၊ တွဲဘက်အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ၂ အဖြစ် လားဟူဒီမိုကရက်တစ်အစည်းအရုံး LDU မှ ဗိုလ်မှူးကြီး ဆော်လမွန် တို့ကိုရွေးချယ်ခဲ့ကြသည်။ ။ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ကော်မတီဝင်များအဖြစ် ဗိုလ်ချုပ် ဘီထူး၊ နိုင်အောင်မင်း၊ ဦးထွန်းဇော် နှင့် ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းထွန်း တို့ကို ရွေးချယ်ခဲ့ကြသည်။ “ည ၁၀ နာရီခွဲမှာ ညီလာခံပြီးသွားတယ်၊ ဆက်ပြီးတော့ မူလအစီအစဉ်တိုင်းပဲ (ဇွန် ၂၇) တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တွေ၊ နိုင်ငံရေးပါတီတွေနဲ့ Coordinating Meeting ၃ ရက် ဆက်လုပ်သွားမယ်” ဟု ညီလာခံတက်ရောက်နေသူ မွန်ပြည်သစ်ပါတီကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာနိုင်ရွှေသိန်းက ပြောသည်။ (NMG Link) (MON News Link)

UNFC ညီလာခံ

ဇွန်လ ၂၇ရက်နေ့တွင် နမ့်ဆန်မြို့နယ်နှင့် နမ့်ခမ်းမြို့နယ်များတွင် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA နှင့် တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ နမ့်ဆန်မြို့နယ်၊ နမ့်လင်းကျေးရွာနှင့် လုံတောက်ကျေးရွာ လမ်းခွဲကြားတွင် နံနက်(၁၀:၅၀)နာရီမှ (၁၁:၃၀)နာရီ အချိန်ထိ တအာင်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း(၉၁၉) နှင့် တပ်မတော် စကခ ၁ လက်အောက်ခံ ၅၀၁/၅၀၃ တို့တစ်ကြိမ် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ မိုင်းစီးမြို့နယ်ခွဲ/မန်စံကျေးရွာနှင့်ငေါ့ခည့်ကျေးရွာတွင်လည်း နံနက်(၁၀:၅၀)နာရီအချိန်တွင် TNLA တပ်ရင်း(၆၈၃) နှင့် တပ်မတော် တပ်မ(၈၈)တို့ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA Link) (Northern Alliance – Burma Link)

TNLA – TMT တိုက်ပွဲ

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မန်လန်းကျေးရွာမှ ဒေသခံ ၂၀၀ ခန့်သည် တပ်မတော်မှ TNLA နှင့် အဆက်အသွယ်ရှိသည်ဟု ဆိုကာ စွပ်စွဲ ဖမ်းဆီးမှုများကြောင့် လားရှိုးမြို့ပေါ်သို့ လာရောက်ခိုလှုံ နေရ ကြောင်း ဒေသခံများမှ ပြောသည်။မန်လန်းရွာသားတဦးမှ “သူတို့ ဖမ်းဆီးခေါ်သွားတဲ့အထဲမှာ စိတ်သိပ်မနံ့တဲ့ သူတွေလည်းပါတယ်၊ ကောင်း တဲ့လူက ၆ ယောက်လောက် ပါတယ်၊ အခု သေသွားတာက ကျနေတဲ့မိန်းမရဲ့ အစ်ကိုပါ”ဟု ပြောသည်။ (Irrawaddy Link)

မန်လန်းကျေးရွာ  
HR Violation

ဇွန်လ ၂၈ရက်နေ့ မနက်ပိုင်းတွင် မန်လန်းကျေးရွာရှိ ရွာသား(၈)ဦးအား ဖမ်းဆီးကာ စစ်တပ်မှ အသင့်ယူ ဆောင်လာသည့် TNLA ယူနီးဖောင်များ ဝတ်စေပြီး အရပ်သား (၈)ဦးတို့အား TNLA တပ်ဖွဲ့ဝင်ဟု ဝန်ခံစေပြီး နမ့်ဆန်ရှိ တပ်စခန်းသို့ ခေါ်ဆောင်သွားကာ ချုပ်နှောင်ညှဉ်းပန်းထားသည် ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA Link)

မန်လန်းကျေးရွာ  
HR Violation

ဒီမိုကရက်တစ်မြန်မာ့အသံ (DVB) နှင့် ဧရာဝတီ သတင်းဌာနမှ သတင်းထောက်အပါအဝင် သတင်းထောက် ၃ ဦးအဖမ်းခံရသည့်ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်ပြီး အမြန်ဆုံးပြန်လွှတ်ပေးရန် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ သမ္မတနှင့် တပ်မတော်တို့ထံ အိတ်ဖွင့်စာပေးပို့တောင်းဆိုမည်ဟု ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် တိုင်းရင်းမီဒီယာညီလာခံမှ ဆုံးဖြတ်လိုက်သည်။ အိတ်ဖွင့်စာပေးပို့တောင်းဆိုမည့်ကိစ္စကို မြန်မာ့ဂျာနယ်လစ်ကွန်ယက် (MJN)မှ ဦးဇေယျာလှိုင်က တင်ပြခဲ့ပြီး လွိုင်ကော်မြို့တော်ခန်းမတွင် ပြုလုပ်သည့် ညီလာခံ ဒုတိယနေ့ ဇွန် ၂၇ရက်မှာ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “သမ္မတနောက်ပြီးတော့၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ တပ်မတော် စာပို့ပြီးတောင်းဆိုမယ်” ဟု ဦးဇေယျာလှိုင်ကပြောဆိုခဲ့သည်။ (Mizzama Link) (MMSTD Link)

၁၇/၁  
သတင်းသမားများ

အစိုးရနှင့် အပစ်ရပ်လက်မှတ်မထိုးထားသည့် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA နယ်မြေတွင် သွားရောက် သတင်းယူ သည့် ဧရာဝတီ နှင့် DVB သတင်းထောက်များ ဇွန် ၂၆ ရက်မှ ဖမ်းခံရမှုအပေါ် ကန့်ကွက်ပြီး အမြန်ဆုံးလွှတ်ပေးရန် Generation Wave (TNLA)၊အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့ (AI)၊ပဉ္စမအကြိမ် တိုင်းရင်း မီဒီယာညီလာခံအမေရိကန်သံရုံး စသည့် အဖွဲ့စည်း အသီးသီးမှ တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။ (Mizzama Link) (Irrawaddy Link) (PSLF/TNLA Link) (VOA Link)

၁၇/၁  
သတင်းသမားများ

တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (TNLA)နှင့် ဆက်သွယ်သည် ဆိုကာ ဇွန်လ ၂၆ ရက်ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် DVB သတင်းဌာနမှ သတင်းထောက်နှစ်ဦးနှင့် ဧရာဝတီသတင်းဌာနမှ သတင်းထောက် တစ်ဦးတို့ကို တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး လားရှိုးရဲစခန်းသို့ လွှဲပြောင်းအပ်နှံကာ လိုအပ်သည့် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်နေ သည်ဟု တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သော်လည်း ဇွန်လ ၂၇ ရက်ညနေအထိ လားရှိုးရဲစခန်းသို့ မရောက်ရှိသေးဘဲ အဆက်အသွယ်မရရှိသေးကြောင်း သက် ဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများမှ ပြော ကြားသည်။“မနေ့က သူတို့က လာရှိုးရဲစခန်းကို ရောက်ပြီလို့ ပြောတယ်၊ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော်တို့ စုံစမ်းတဲ့ အခါကြတော့ လားရှိုးစခန်းက မသိဘူးလို့ပြော တယ်။ အဲ့တော့ အနေအထားက လောလောဆယ် ဘယ်ရောက်လို့ ရောက်မှန်းကို မသိဘူး ဖြစ်နေပါတယ်” ဟု ဧရာဝတီသတင်းဌာနမှ ဦးကျော်ဖြိုးသားကပြောကြားသည်။တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားတဲ့ သတင်းထောက်များ

၁၇/၁  
သတင်းသမားများ

နှင့် အဆက်အသွယ် မရသေးတဲ့အပေါ် မိသားစုဝင်တွေက စိုးရိမ်မှုတွေ ရှိနေသည်။ [\(7Day Link\)](#) [\(BBC Link\)](#) [\(DVB Link\)](#) [\(The Ladies Link\)](#) [\(Irrawaddy Link\)](#)

ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ချင်းမိုင်မြို့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) ၏ ဒုတိယအကြိမ် ညီလာခံ နောက်ဆုံးနေ့တွင် ချင်းမိုင်အခြေစိုက် သတင်းထောက်များမှ သတင်းမယူဘဲ သပိတ်မှောက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ သပိတ်မှောက်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ UNFC မှ ဇွန်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည် ရှင်းလင်း ခဲ့သည်။ “သတင်းမီဒီယာလုပ်ဆောင်နေတဲ့ ညီအကို မောင်နှမတွေကို မေတ္တာရပ်ခံလိုတာကတော့ ပြည်သူလူထုကို သတင်းပေးတဲ့ အခါမျိုးတွေမှာ အတိမ်းအစောင်း အထင်အမြင် တမျိုးတစ်စုံ ဖြစ်မသွားရ လေအောင် ဆင်ခြင်ပေးနိုင်ဖို့ အနည်းငယ် တင်းကြပ်မှုတွေ လုပ်ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ကျနော်တို့ လုံးဝ သတင်းမပေးဘူး ဆိုတဲ့ အနေအထားမျိုး မဟုတ်ပါဘူး” ဟု UNFC အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ခုဦးရယ်မှ ပြောသည်။ UNFC အနေဖြင့် ပြဿနာများကို သိရှိသွားပြီး ပြေငြိမ်းလည်လည် တုန့်ပြန်ဖြေရှင်းလာမှ အပေါ် ကြိုဆိုကြောင်း ချင်းမိုင် အခြေစိုက် သတင်းထောက် ဦးအောင်မိုးမြင့် မှ ပြောသည်။ ဦးအောင်မိုးမြင့် မှ “သူတို့ (UNFC) ဒီနေ့ အဲဒီလိုမျိုး ပြန်ဖြေရှင်းပေးတာလည်း ကောင်းပါတယ်။ အဓိကကတော့ ကျနော်တို့ မီဒီယာ တွေကို မီဒီယာလိုမြင်ပြီး တဖက်နဲ့တဖက် အပြန်အလှန် လေးစားဆက်ဆံပေးဖို့လိုတာပါပဲ” ဟု ဆိုသည်။ [\(Irrawaddy Link\)](#)

UNFC ညီလာခံ မီဒီယာသပိတ်မှောက်

အနာဂတ်ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ပူပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် UNFC နှင့် NCA ရေးထိုးထားသည့် အဖွဲ့များ အပါအဝင် မဟာမိတ် တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့အစည်းများ ဇွန်လ ၂၇ ရက်က ချင်းမိုင်မြို့တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ NCA လက်မှတ်ထိုးထားသည့် ကရင် အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNU) နှင့် ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ် (PNLO) တို့ တက်ရောက်ခြင်းမရှိပေ။ တိုင်းရင်းသား လက်နက် ကိုင်အဖွဲ့များအနက် NCA လက် မှတ်ထိုးအဖွဲ့များ၊ NCA လက်မှတ် မထိုးရသေးသည့်အဖွဲ့များ (UNFC အဖွဲ့များသည် NCA ထိုး နိုင်ရေး အစိုးရနှင့် ညှိနှိုင်းနေ) နှင့် NCA မထိုးဘဲ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေး မည်ဆိုသည့် မြောက်ပိုင်း လက် နက်ကိုင်အဖွဲ့များဟူ၍ အုပ်စု သုံးခုကွဲနေသည်။ “သုံးအုပ်စုဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ရည်မှန်းချက်က အတူတူ ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတော့ မြေပြင် အခြေအနေအရ အဖွဲ့အစည်းသုံးဖွဲ့ ဖြစ်နေတော့ အခု ပြောသွားသလို ကျွန်တော်တို့ရဲ့ရည်မှန်းချက်ဟာ စစ်မှန်တဲ့ ဖက်ဒရယ်ပြည် ထောင်စု တည်ဆောက် ရေးပဲဖြစ် ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ဘယ်အဖွဲ့ အစည်းပဲဖြစ်ဖြစ် ကျွန်တော်တို့ ဟာ အားလုံးက စည်းစည်းလုံးလုံး နဲ့ တစ်သွေးတစ်သံဖြစ်ဖို့ အင်မ တန်မှ လိုအပ်ပါတယ်” ဟု ဝိုလ် ချုပ်ကြီး အင်ဘန်လမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ [\(7 Day Link\)](#)

EAOs Meeting

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သည် တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာ တော့မည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျာမနီနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Christian-Ludwig Weber-Lortsch ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေး ကိုသာဆောင်ရွက် နေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပဋိပက္ခဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး တပ်မတော်မှအကောင်းဆုံးနှင့် ပြဿနာအနည်းဆုံးဖြစ်အောင်ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော်လည်း တစ်ချို့အဖွဲ့ အစည်းများနှင့် မီဒီယာများ၏ ချဲ့ကားပြောဆိုမှုများ ရှိခြင်း ကြောင့် အစိုးရနှင့်တပ်မတော် အပေါ်နိုင်ငံတကာမှအထင်အမြင်လွှဲယားမှုများရှိကြောင်းဖြင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ [\(တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link\)](#)

နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး

၂၈။ ၂၈.၆.၂၀၁၇

ဒီဇွဲဘီ သတင်း ဌာနမှ သတင်းထောက် ဦးအေးနိုင်နှင့်ကိုဘုန်းပြည့်အောင် ၊ ဧရာဝတီ သတင်းဌာနမှ သတင်းထောက် ဦးသိန်းဇော် တို့ကို သီပေါ ရဲစခန်းတွင် မတရား အသင်း ဆက်သွယ်မှု ပုဒ်မ ၁၇ (၁) နှင့် အမှု ဖွင့်ထားကြောင်း သမ္မတရုံး ပြောခွင့်ရ ပုဂ္ဂိုလ် ဦးဇော်ဌေးမှ အတည်ပြုပြောကြားလိုက်ပြီး၊ မတရားအသင်း ဥပဒေအရ ပြစ်ဒဏ်စီရင်ခံရပါက ၎င်းတို့သည် ထောင်ဒဏ် ၃ နှစ်အထိ ကျခံနိုင်သည်ဟု ဆိုသည်။ " ခမရ ၅၀၃ က ဝိုလ်ကြီးသက်နိုင်ဦးပါဗျ။ သူကနေ တရားလိုလုပ်ပါတယ်ခင်ဗျ။ မတရားအသင်း ၁၇ (၁) နဲ့ အရေးယူထား ပါတယ်ဗျ။ အားလုံး ၆ ယောက်လုံးပါဗျ။ ကျနော်တို့ဆီ ၁၂ ခွဲမှာ ရောက်ပါတယ်ခင်ဗျ။ ရောက်ပြီး တော့ရောက်ရောက်ခြင်းပဲ ကျနော်တို့ အမှုဖြင့်ပါတယ်။ ရမန်ယူပါတယ်ခင်ဗျ။ သီပေါမြို့မရဲစခန်းကို နေ့လည်မှာ တပ်မတော်ဘက်မှ လာရောက်အမှုဖြင့်ခွဲတာ ဖြစ်တယ်လို့ သီပေါမြို့ မရဲစခန်းက ဒုမြို့နယ်မှူး၊ ဒုရဲမှူးမြင့်ကျော် ကပြောကြားသည်။ NLD ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းထိန် မှ အခုလို လက်နက်ကိုင် နယ်မြေ တွေကို သွားတာဟာ ဥပဒေ ချိုးဖောက်မှု ဖြစ်တယ် ဆိုတာ မှန်တယ်လို့ Central News Bureau သတင်း ဌာန ကို ပြောဆိုလိုက်သည်။ သတင်းသမားများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီ/ CPJ မှအာရုံအစီအစဉ်ညှိနှိုင်းရေးမှူး စတီဗင်ဘတ်တလာမှ “ခေတ်မီတော့သော မတရားသင်းဥပဒေနဲ့ သတင်းသမားများကို ထောင်ချရန် အသုံးပြုနေတာက မြန်မာနိုင်ငံဒီမိုကရေစီကို သိက္ခာကင်းခဲ့စေပါတယ်။ ဖမ်းဆီးထားတဲ့ သတင်းသမားတွေကို ချက်ခြင်းလွှတ်ပေးပြီး ၎င်းတို့ရဲ့လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်လုပ်ကိုင်ခွင့် ပြုသင့်တယ်” ဟုပြောကြားခဲ့သည်။ သတင်းသမား ၃ ဦးကို ပုဒ်မ ၁၇/၁ ဖြင့် အမှုဖွင့်ထားပြီး သီပေါ အကျဉ်းထောင်၌ ထိန်းသိမ်းထားသည်။ ဇူလိုင် ၁၁ ရက်တွင် သီပေါတရားရုံး၌ ရုံးထုတ်စစ်ဆေးမည်ဖြစ်ကြောင်း DVB သတင်းဌာန မြန်မာပိုင်း၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ Bureau Chief ဦးတိုးဇော်လတ်က ပြောသည်။ [\(Froniter Link\)](#) [\(BBC Link\)](#) [\(RFA Link\)](#) [\(VOA Link\)](#) [\(Irrawaddy Link\)](#) [\(Mizzama Link\)](#)

၁၇/၁ သတင်းသမားများ

ဖမ်းဆီးခံ သတင်းသမား ၃ ဦး အမြန်ဆုံး လွှတ်ပေးရေး မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာများ သမဂ္ဂ ၊ သတင်းသမားများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးကော်မတီ/ CPJ စသည့်အဖွဲ့အစည်းတို့မှတောင်းဆိုလိုက်သည်။ [\(Irrawaddy Link\)](#)

၁၇/၁ သတင်းသမားများ

တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ၈ ဖွဲ့ မှ ခေါင်းဆောင်များ ပါဝင်သော ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဦးဆောင်အဖွဲ့ (PPST)၏ မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေး ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် ဇွန်လ ၂၈ ရက်မှာ စတင်ကျင်းပနေသည်။ “မူဝါဒရေးရာတွေကို ကျေကျေလည်လည်ဖြစ်ရေး ဒီ ၈ ဖွဲ့ကြားမှာ အမြင့်ဆုံး ညီညွတ်ရေးကို ထိန်းသိမ်းရေးနဲ့ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်မှာ အားသာချက်တွေကို ယူ၊ အားနည်းချက် ဖယ်ပြီးတော့ နိုင်ငံရေးအကောင်အထည်ဖော်မှုနေရာမှ ဦးဆောင်မှုအပိုင်းကို ဆက်လက် ရယူနိုင်ဖို့ ဒါကို မဟာဗျူဟာချတဲ့ ဆွေးနွေးပွဲပေါ့ဗျာ”ဟုအစည်းအဝေးတက်ရောက်နေသူ PNLO မှ ဝိုင်းပန်းကြီး ခွန်ဥက္ကာက ပြောသည်။အစည်းအဝေးကို ဇွန်လ ၂၈ ရက်မှ ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့ထိ လေးရက်ကြာ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်သည်။ [\(Mizzama Link\)](#) [\(MOI Link\)](#)

PPST Meeting

ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်တည်ဆောက်နေသည့်ကာလတွင် တိုင်းရင်းသားမီဒီယာများ၏ အခန်းကဏ္ဍပီပြင်ရေး၊ သတင်းလွတ်လပ်စွာ ရယူခွင့် ရှိရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ရေရှည်ရပ်တည်ရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားမီဒီယာမူဝါဒ (မူကြမ်း) တစ်ရပ်ကို ရေးဆွဲသွားရန် ပဉ္စမ အကြိမ် မြောက် တိုင်းရင်းမီဒီယာညီလာခံက ကြေငြာချက်ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။ [\(Mon News Link\)](#)

ကြေညာချက် - တိုင်းရင်းသားမီဒီယာ ညီလာခံ

တပ်မတော်နှင့် TNLA တပ်ဖွဲ့တွေ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားနေသည့် ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း နမ့်ဆန်မြို့နယ်အတွင်းမှ မန်လန်း ရွာ သား(၃၀၀)ကျော်ကို TNLA အဖွဲ့နှင့် ဆက်စပ်မှုရှိမရှိ တပ်မတော်မှ (၅)ရက်အကြာ ဘုန်းကြီးကျောင်းမှာ ထိန်းသိမ်း စီစစ်အပြီးတွင် ရွာသားများသည် စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ဇွန်လ ၂၇နှင့် ၂၈ရက်များတွင် နမ့်ဆန်မြို့နယ် နှင့်လားရှိုးမြို့များသို့ စစ်ဘေးတိမ်း ရောင်ခွဲကြသည်။ သို့သော်လည်း ရွာသားတချို့ကိုတော့ တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီး ထားဆဲဖြစ်သည်ဟု ဒေသခံရွာသားများပြောသည်။ “မန်လန်းရွာမှာတော့ ဘယ်သူမှလည်းမနေရတော့ဘူးပေါ့နော် မနေကပဲ တော်တော်များများ ထွက်သွားတယ်။ တော်တော်အခြေအနေမကောင်းဘူး၊ တရွာလုံး လည်း အကုန်ကြောက်ကြာတယ်။ ဒီနေ့တော့ အဘိုးအဘွားတွေလည်း အကုန်လုံးထွက်သွားတယ်လို့ ကြားတယ်။ ရွာမှာ ဘယ်နှစ်ယောက်ကျန်သလဲဆိုတာတော့ အတိအကျမရသေးဘူးပေါ့နော် လားရှိုးဘက်ကို ထွက်ပြေးကြတယ်။” မန်လန်းကျေးရွာသား တဦးဖြစ်သည့် တာ့အိုက်လှမှ ပြောသည်။ “ မန်လန်းကျေးရွာက ပြေးလာတာ၊ ဒီမှာ နမ့်ဆန်ကျောင်းရယ်၊ သာသနာ့ ၂၅၀၀ ကျောင်းရယ်၊ နမ့်ဆန်ကျောင်း မှာကျတော့ ၈၈ ယောက်ရှိတယ်၊ သာသနာ့ ၂၅၀၀ ကျောင်းမှာကျတော့ ၅၉ ဦးရှိတယ်ရှင်”ထွက်ပြေးလာသူတွေကို လားရှိုးမြို့ပေါ်မန့်ဆန်ကျောင်းတိုက်နှင့် သာသနာ့ ၂၅၀၀ ကျောင်းတိုက်တွေ မှာ နေရာချပေးထားတယ်လို့ တအာင်းအမျိုးသမီးအဖွဲ့ မှ လွှေးပိုးကမဲ၊ ခြိုင်း က ပြောသည်။ [\(VOA Link\)](#)[\(RFA Link\)](#)

မန်လန်းကျေးရွာ HR Violation